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1\AARKET USONIA 
ZAPRASZA 

W GODZ. 7.00 - 20.00 (w sezonie letnim) 
ul. Waszkiewicza 56 - MIĘDZYRZECZ, tel. (0-95) 411749 

Bank Gospodarki Żywnościowej Spóka Akcyjna 

of erujemy Państwu 

• RACHUNEK OSZCZĘDNOŚCIOWO-ROZLICZENIOWY 

obecne oprocentowanie wkadów na ROR wynosi 14 % 

• BEZPROWIZVJNE REGULOWANIE OPŁAT: 

* energia elektryczna 
* telefony 
* - czynsz Wojskowej Agencji Mieszkaniowej 

Serdecznie Zapraszamy 

Bank Gospodarki Żywnościowej 
Spółka Akcyjna 

Oddział Operacyjny 
ul. Poznańska 6 

teł. 41-23-03 tel./fax 41-23-51 
66-300 Międzyrzecz 

e MIŁA OBSŁUGA 
e SZEROKI ASORTYME 

e DARMOWY PARKING 

e SAMOOBSŁUGA 
e NIESPODZIANKI 

DLA NAJMŁODSZY 

Bank Gospodarki Żywnościowej Spóka Akcyjna 

informuje o otwarciu 

PUNKTU OBSŁUGI 
BIURA MAKLERSKIEGO 

of erujemy Państwu 

• nowe emisje obligacji na rynku pierwotnym 
• pośrednictwo w zakupie i umarzaniu jednostek 

uczestnictwa funduszy powierniczych 

Serdecznie Zapraszamy 

Bank Gospodarki Żywnościowej 
Spółka Akcyjna 

Oddział Operacyjny 
ul. Poznańska 6 

teł. 41-23-03 tel./fax 41-23-51 
66-300 Międzyrzecz 
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z bocznego krzesła donoszę ... " 
JJ.!" 

Bardzo pracowita sesja- 13 uchwała, sprawozdania, informacje, oceny 

27 czerwca odbyła się kolejna sesja, zamykająca pierw
ólrocze. Podjęto następujące uchwały : 

sz~ ~r 237/97- w sprawie zmian budżetu Gminy na .199h 
Dochody własne gminy zostały zw1ększo~e m1ędzy 1nnym1 

zereg dotacji - z funduszu PHARE na Infrastrukturę ko-
0 ~nalną w Kęszycy Leśnej, od kuratora na inwestycję hali 
:idowiskowo - sportowej przy SP6, z F~ndacji ~spółpracy 
polsko - Niemiecklej na remont ~udynkow Starowk1, trochę 
budżetu państwa na dozyw1an1e dz1ec1. Łącznie dochody 

~iększono o 2 . 189 . 83~ zł , dokonano również przesunięć z 
jednych r~zdzialów na 1nne, zgodnie z potrzebami 1 kwalrfr
kacją budzetową . 

_ nr 238/97- w sprawie zasad przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze oraz zwolnienie z tych opłat. Usługi 
opiekuńcze przysługują osobom samotnym, które z powo
du wieku, choroby lub innej przyczyny wymagają pomocy 
innych osób, a są jej pozbawione. Czas trwania i zakres 
takiej usługi opiekuńczej (oraz ew. wysokość opłat) ustala 
na podstawie wywi~du środowiskowego Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społeczną 

_ nr 239/97 w sprawie zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy społecznej. wszyscy, którzy chcą korzystać z pomo
cy społecznej powinni się zapoznać z treścią tej uchwały. 

- nr 240/97 - w sprawie miejscowego planu zagospoda
rowania przestrzennego gminy w miejscowości Sw. Woj
ciech. zagospodarowanie dużej działki nad jeziorem Oczko 
opracował mgr inż. arch . Barbara Witoslawska, miejsce ład
ne tylko budować. 

Ukończyli 18 lat 
l. Krajcer Wioleta Marzena 
2. Szymczak Damian Paweł 
3. Tuczyński Piotr Krzysztof 
4. Niewiadomska Marta Teresa 
5. Dębicka Anna Dorota 
6. Gustek Aleksandra Katarzyna 
7. Bąk Luiza Teresa 
8. Duda Katarzyna Anna 
9. Stepanowicz Izabela 
10. Forszt Radosław Mariusz 
11. Klimczak Bogusława Danuta 
12. Dwojewski Marcin 
13. Wamberski Marcin 
14. Zarębska Agnieszka 
15. Babij Dominika Paulina 
16. Jackiewicz Krzysztof Marian 
17. Lamcha Katarzyna Dorota 
18. Mamzer Joanna Stefania 
19. Krajcer Tomasz Łukasz 
20. Rusak Sylwia Wanda 
21. Romaniuk Anna Maria 
22. ~aleńczak Maciej Karol 
23. Sroda Łukasz 
24. Węgrowski Marek 
25. Bratkowski Wojciech Tomasz 
26. Szymański Paweł Bartosz 
27. Madziak Piotr 
28. John Kinga Maria 
29. Mroczek Agnieszka maria 
30. Nowotorska Izabela Paulina 
31. Zastrzeżyąski Przemysław Marek 
32. Jasiówka Jerzy Marek 
33. Waltrawska Maria Magdalena 
34. Tkacz Jan Janusz 
35. Osadnik Marcin Jan 
36. Kostecki Marcin Piotr 

-nr 241 /97 -w sprawie upoważnienia Zarządu Gminy do 
zaciągania zobowiązań w zakresie inwestycji i remontów w 
1997r. Uchwala obejmuje inwestycje, których nie można 
zacząć i skończyć w jednym roku . Są to między innymi hala 
widowiskowo-sportowa, Dom Spokojnej Starości w Kęszy
cy Leśnej , remiza strażacka - też w Kęszycy. Leśnej l etap 
gazyfikacji studni R7 itd. 

- nr 242197- w sprawie przystąpienia Gminy Międzyrzecz 
do stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu "Pro Europa 
Viadrina". Stowarzyszenie ma siedzibę w Słubicach , biuro 
jest w Gorzowie. Jesteśmy (Gmina) członkiem zwyczajnym. 
Stowarzyszenie ma na celu reprezentacje i obronę wspól
nych interesów oraz współpracę w zakresie: 

1. gospodarki komunalnej (budowa infrastruktury komu
nalnej, gazyfikacji wsi , telefonizacji) 

2. ochrony środowiska (utylizacja odpadów komunalnych, 
przemysłowych , oczyszczanie ścieków) 

3. ochrony zdrowia (w tym w ramach samorządowego 
systemu finansowania służby zdrowia) 

4. edukacji (organizacji szkól, kreowania programów 
oświatowych) 

5. kultury i turystyki (organizacja wspólnych imprez, pro
mowanie regionu) 

6. komunikacji publicznej. 
Wszystkie te sprawy reguluje statut stowarzyszenia. Ta

kie organizacje mają racje bytu w nowych strukturach pań
stwa. Już dziś widać, że oglądanie się na decyzje z Warsza
wy, to nie jest dobre wyjście . Patrz- tragedia powodzian. 

- nr 243/97 - w sprawie ustalenia liczby punktów sprze
daży napojów alkoholowych i cofania zezwoleń oraz zasad 
ich sprzedaży, warunków zasad wydawania i cofania ze
zwoleń , oraz zasad obrotu napojami na terenie gminy. 

Punktów takich (nie licząc piwa, tylko napoje o zawarto
ści alkoholu powyżej 4,5%) może być 100. Uchwala precy
zuje wszystko co trzeba zgodnie z ustawą o wychowaniu w 

, 
S luby 

l. Czarny Wojciech i Lidia Filipek 
2. Szymanski Sławomir i Edyta Rosiak 
3. Ogonowski Arkadiusz i Anna Andrasz 
4. Borowik Dariusz i Ewa Sierociuk 
5. Sikorski Robert i Katarzyna Sobota 
6. Ordon dariusz i Ewa Dolańska 
7. Cierach Mariusz i Monika Niewiadomska 
8. Kaciun Tomasz i Renata Lis 
9. Kuczyński Robert i Justyna Czerwona 
10. Farnalik Tomasz i Agnieszka Górska 
11. Piętoń Andrzej i Wioleta Simińska 
12. Myszczik Wieńczysław i Renata Kamińska 
13. Domański Adam i Agnieszka Simińska 

Dzieci 
l. Kobylnik Wiktoria Krystyna 

c. Sylwestra i Katarzyny 
2. Nowicka Jagoda c. Grzegorza i Beaty 
3. Herman Maciej Piotr s. Piotra i Katarzyny 
4. Gruca Kacper Paweł s. Waldemara i Elżbiety 
5. Fila Izabela Natalia c. Wojciecha i Moniki 
6. Mazurek Adrian Klaudiusz s. Piotra i Elżbiety 
7. Kołodziejczyk Dorota Anna c. Piotra i Elżbiety 
8. Kaczmarek Mateusz Jarosław 

s. Jarosława i Agnieszki 
9. Tarnowski Dawid Krzysztof 

s. Krzysztofa i Grażyny 
10. Babicz Dawid Mariusz s. Roberta i Małgorzaty 
11. Mikołajczak Marta c. Przemysława i Lidii 
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trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Pozostanie jak 
zawsze problem właściwego przestrzegania ustaw i uchwal. 
Decyzje podejmuje Zarząd Gminy - przewodniczącym jest 
Burmistrz - Burmistrz jest również przewodniczącym Gmin
nej Komisji Rozwiązan ia Problemów Alkoholowych (uchwa
la z ubieglej sesji) jest nadzieja, że sprawa znajduje się na 
właściwej drodze. 

- nr 244/97 - w sprawie upoważnienia Zarządu do wyra
żania zgody na używanie nazwy "M iędzyrzecz " lub herbu 
Międzyrzecza w znakach towarowych. Jest więc szansa, że 
zły chleb, kwaśny ser, czy inny wyprodukowany bubel nie 
będzie mógł się nazywać "międzyrzecki" . 

- nr 245/97 - w sprawie zgody na sprzedaż i dz i erżawę 
części własności gminy nad jeziorem Głębokie . 

- nr 246/97 -w sprawie zadań inwestycyjnych realizowa
nych w Zakładzi e Energetyki Cieplnej. Kotłownia na Pia
stowskiej będzie opalana olejem, likwiduje się kotłownię w 
SP3 i na ul. Piastowskiej 18 

-nr 247/97- w sprawie części nagrody dla Z-cy Burmi
strza Pana A. Kozińskiego . Nagroda zostanie wypłacona po 
ocenie warunków przewidzianych przez Radę Miejską . 

- nr 248/97 - w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Miejskiej na 11 półrocze 1997r. 

- nr 249/97- w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzę
du Gminy. Od 1 października regulamin będzie obowiązywał. 
To obszerny dokument - zwiększono ilość etatów- chyba to 
konieczne. Trudno omówić na lamach Kuriera calość zaga
dnienia, ale - raz jeszcze wspomnę o tragedii powodzi - w 
Wydziale Spraw Obywatelskich jest w p. 11 jest "prowadzenie 
spraw z zakresu obrony cywilnej", w p. 7 "zapewnienie tere
nowym ochotniczym strażom pożarnym warunków do prawi
dlowego wykonania ich zadań, a w Wydziale Gospodarki Mie
nia i Rolnictwa w p. 8 "prowadzenie spraw z zakresu ochrony 
przeciwpowodziowej". Czy zagadnienie obrony cywilnej nie 
powinno mieć zgromadzone w jednym miejscu? · 

To wszystkie uchwały. lNysłuchano sprawozdania z reali
zacji dochodów budżetowych oraz z wykonania wydatków -
od stycznia do 31 maja, oraz sprawozdania kierownika Ośrod
ka Pomocy Społecznej Pani mgr Skrzydło . Ośrodek zatrudni 
28 osób a w 1996r wydano 3674 decyzji. Przyznano 281 
rodzinnych zasiłków stałych oraz 83 dodatki do l grupy inwa
lidzkiej. 45 osób pobierało zasiłek z racji wychowania dziecka 
niepelnosprawnego. Dla 95 rodzin przyznano renty socjalne 
(inwalidzi od dzieciństwa) . 973 rodziny skorzystały z zasiłków 
okresowych, 172 z powodu długotrwalej choroby. Wśród sze
regu wydatków dla ludzi ubogich, nieszczęśliwych, chorych i 
w bardzo podeszłym wieku, również wydano kwotę 15.640 zł 
na 25 pogrzebów. To sprawozdanie wykazujące ogrom pracy 
Ośrodka -wykazało również ogrom potrzeb. 

Wysłuchano jeszcze informacji o sytuacji na rynku pracy 
wg stanu na 31 maja. Bezrobocie wynosi 10,8% ogółu lud
ności w wieku produkcyjnym. Bezrobotne kobiety to 62,5% 
Rejonowy Urząd Pracy to gminy Międzyrzecz , Sulęcin , 
Skwierzyna, Trzecie!, Lubniewice i Bledzew. 

Tym razem zanudziłem Państwa- przepraszam, ale tak 
wygląda sesja. kolejna -nadzwyczajna będzie chyba w sierp
niu - bo jeżeli Prezydent nie ogłosi stanu wyjątkowego -
trzeba będzie opracować i załatwić rejony glosowania . Życzę 
Państwu zakończenia powodzi, życzę ofiarności na rzecz 
powodzian, życzę słońca . 

Maciej Sawczyn 

Odeszli na zawsze 
l. Zastrzeżyński Zbigniew (ur. 1955) 

zam. Międzyrzecz 
2. Stryjski Leon (ur. 1910) zam. Międzyrzecz 
3. Rokicki Czesław (ur. 1923) zam. Międzyrzecz 
4. Zając Marian (ur. 1918) zam. Międzyrzecz 
5. Skwarlińska Anna (ur. 1935) zam. Międzyrzecz 
6. Stasiak Genowefa (ur. 1921) zam. Międzyrzecz 
7. Bielecka Stanisława (ur. 1926) zam. Międzyrzecz 
8. Ignatowicz Stanisława (ur. 1906) 

zam. Międzyrzecz 
9. Kopczyńska Irena Anna (ur. 1927) 

zam. Międzyrzecz 
10. Kubiak Jan (ur. 1922) zam. Międzyrzecz 
11. Pawłowski Ryszard Adam (ur. 1957) 

zam. Międzyrzecz 
12. Szyngiel Zenon (ur. 1920) zan1. Międzyrzecz 
13. Szewczyk Lidia (ur. 1906) zam. Międzyrzecz 
14. Gradowska Joanna (ur. 1913) zam. Jagielnik 
15. Zarychta Ryszard Stefan (ur. 1928) 

zam. Międzyrzecz 
16. Dziędzielewicz Wacław (ur. 1924) 

zam. Międzyrzecz 
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Redakcja Kuriera Międzyrzeckiego 
go czasu pracy i standardowych działań spadzi 
wanego efektu nie osiągnie się. Przykładem są 
kie gminy jak np. Międzychód, który boryka się j 
kontynuacją wieloletniej budowy hali widoWiskQj; 
wo-sportowej. 

Pełniąc funkcję przewodniczącego Komisji Re; 
wizyjnej Rady Miejskiej w Międzyrzeczu miałe111 
okazję wielokrotnie stwierdzać, przy sposobności 
prowadzonych kontroli, ze "niedoskonałe" przygo
towanie przetargów, a następnie inwestycji mogło 
narazić Gminę na utratę znacznych środków finano 
sowych. Podkreślenia wymaga to, że pieniądze te 
pochodziły od podatników. Wnioski składane przez 
Komisję Rewizyjną były bardzo zdecydowane, 1ł 
jednym z nich Komisja proponowała nie udzie}e. 
nie Zarządowi Miejskiemu absolutorium. Przygo. 
towane przez Zarząd , m.in. V-ce burmistrza Kozió. 
skiego dokumenty przetargowe, zawarta umowa, 
które miałem możliwość przeanalizować, są profe
sjonalne i dokładne. Dzięki umiejętnie zorganizo. 
wanemu przetargowi Gmina zaoszczędziła na pro
ponowanej przez wykonawców cenie oleJ 
500.000,00zł do 700.000,00zł. 

Proszę o opublikowanie w bieżącym numerze 
"Kuriera Międzyrzeckiego" tekstu umieszczone
go poniżej: 

"50 mln dla Burmistrza, 18 mld dla Miasta" 
" W lipcowym numerze "Kuriera Międzyrzec

kiego" przeczytałem krótki prowokujący tekst pod 
tytułem "Sto milionów, dla burmistrza". Autorka 
tekstu AKŚ. poinformowała czytelników o tym, 
że na mój wniosek rada Miejska w Międzyrzeczu 
przyznała V-ce burmistrzowi Adamowi Kozińskie
mu 10.000 zł. (100 mln) nagrody. Ta krótka infor
macja wymaga komentarza, ponieważ brak uzasa
dnienia przyznania nagrody zawsze będzie wzbu
dzał emocje, a tak z pewnością było w tym przy
padku. Zamieszczony tekst AKŚ. jest niepełny i 
nie do końca prawdziwy. Rada Miejska, jak wcze
śniej zaznaczono na mój wniosek, przyznała uchwa
łą nr X::X:X/23/231/97 z dnia 23.05.97r. Z-cy burmi
strza A Kozińskiemu nagrodę uznaniową w kwo
cie 5.000 zł. brutto (na mocy uchwały nastąpiło 
przesunięcie tej kwoty na w /w nagrodę w budże
cie). Na podstawie jednogłośnie podjętej uchwały 
została wypłacona panu burmistrzowi A Kozińskie
mu w dniu 09.06.1997r kwota ok. 4.000zł netto . 

Na następnej sesji w dniu 27.06.1997r. Rada Miej
ska uchwałą nr X::X:X/247 /97 zobowiązała Zarząd 
Gminy do zabezpieczenia w budżecie na rok 1999 
kwoty 5.000zł + składka ZUS. W uchwale tej Rada 
postanowiła uwarunkować wpłatę drugiej części 
nagrody od terminowego (przedterminowego) za
kończenia inwestycji budowy hali widowiskowo
sportowej oraz od realizowania tej inwestycji zgo
dnie z warunkami przetargu i zawartą umową. 
Drugim warunkiem jaki musi być spełniony jest 
to, aby Pan Adam Koziński pozostawał w roku 1999 
w stosunku zatrudnienia tzn. aby nadzorował roz
poczętą inwestycję. 

W lipcowym egzemplarzu "Kuriera Międzyrzec
kiego" ukazała się krótka, ale wielce bulwersująca 
mieszkańców miasta informacja. Jej tekst w całości 
brzmiał:"10 tysięcy złotych nowych ... czyli 100 mi
lionów starych wypłaciło miasto zastępcy burmi
strza Adamowi Kozińskiemu jako nagrodę. z wnio
skiem o jej przyznanie wystąpił radny Waldemar 
Glinka. radni zaakceptowali wniosek". Jak należy 
rozumieć słowa: "miasto wypłaci"? "Miasto to nie 
tylko domy, ulice, instytucje, radni, ale przede wszy
stkim jego mieszkańcy: Mało jest z pewnością w 
mieście osób, których dochody roczne wynoszą 10 

Rada Miejska w podjętej uchwale wyraźn ie za
strzegła, że dokona odrębnej oceny działań nagro
dzonego urmistrza i stwierdzi czy przyrzeczoną 
nagrodę otrzyma. 

Motywem przyznania nagrody przez Radę Miej
ską Panu v- ce burmistrzowi były szczególne osią
gn ięcia. Osobistym staraniem i zaangażowaniem 
Pan A Koziński przyczynił się do tego, ze wybudo
wanie w Międzyrzeczu hali widowiskowo-sporto
wej odbędzie się tylko częściowym kosztem po
datników naszej Gminy. 

Na podstawie porozumienia zawartego przez 
Gminę z Kuratorem Oświaty i Wychowania w Go
rzowie z dn. 30.05.1997r. Miasto otrzyma 
218.000,00zł (2,18 mld) dotacji. 

Znacznie większą kwotę tj. 1.600.000 zł (16 mld) 
Miasto otrzyma z UKF i T na mocy postanowienia 
Prezesa tego Urzędu z dnia 25.06.1997r. 

Na pewno kwoty te przemawiają do wyobraźni, 
ponieważ koszt budowy hali wynosi ok. 
3.700.000,00zl bądź ok. 3.900.000,00zł w zależno
ści od rodzaju zastosowanej nawierzchni. Gmina i 
jej mieszkańcy otrzymają zatem piękny obiekt za 
połowę kosztów obciążających budżet Gminy i kie
szeń każdego podatnika. Jak oceniają fachowcy 
kwota wydatkowana z kasy gminnej starczylaby 
na średniej wielkości salę gimnastyczną. 

Nie wiem co chciała uzyskać autorka tekstu, 
który z pewnością najwięcej krzywdy mógł wyrzą
dzić osobie nagrodzonej. ja osobiście jestem prze
konany, że może to zniechęcać do dalszych dzia
łań, zapowiedzianych przez Pana burmistrza. Już 
obecnie zabiega on o ulokowanie w budżecie in
stytucji centralnych i wojewódzkich środków finan
sowych dla Międzyrzecza na budowę basenu przy 
Szkole Podstawowej nr6. Jedno jest pewne, że wy
konując obowiązki służbowe w ramach normalne-

tysięcy złotych (starych: sto milionów) . Wiadomo, 
że budżet miasta wciąż jest za mały, żeby pokryć 
najbardziej podstawowe potrzeby, np. służby zdro
wia, szkół, gospodarki, komunalnej. W takiej sytua
cji radni decydują się lekką ręką przyznać z-cy bur
mistrza tak wysoką nagrodę! Jakiego wiekopomne
go dzieła dla miasta dokonał p. Z-el burmistrza? I czy to 
pierwsza wysoka nagroda przyznana "w ratuszu"? 

Chociaż jest już po fakcie przyznania nagrody, 
rodzi się pytanie - jakie samopoczucie ma p. z-ca 
burmistrza i radni wobec tragicznej sytuacji kraju i 
setek tysięcy ludzi pozbawionych dachu nad gło
wą, cierpiących fizycznie i moralnie z powodu ka-
taklizmu ? 

Przyznając drugą część nagrody w kwocie 
5.000,00zł Rada Miejska kierowała się tym, aby 
cala inwestycja była zrealizowana tak jak ją za. 
planowano, w uzgodnion ej cenie. Przykłady 
zmiany umów, ich aneksowanie, podwyższanie 
wynagrodzeń uczą, że należy zwrócić dużą uwa
gę na nadzorowanie procesu inwestycyjnego. 
Najbardziej motywującym środkiem w tym przy• 
padku będzi e premiowanie osób odpowiedziaJ. 
nych z pi eniędzy pochodzących od podatników. 
J es te m głęboko przekonany, że mieszkańcy 
Miasta jak i cała Gmina w ten sposób zaoszczę
dzą na wydatkach związanych z budową hali 
widowiskowo-sportowej. 

Mam nadzieję,że rozpoczęta inwestycja, mająca 
służyć wszystkim mieszkańcom będzie pozyskiwa
ła coraz więcej sympatyków, ponieważ jak już obe
cnie widać ich grono stale przyrasta. 

Z poważaniem Waldemar Glinka 

Na zakończenie dla przypomnienia radnym i 
przyjęcia pod rozwagę parafraza fragmentu dzieła 
Jana Kochanowskiego, zawierająca prawdę uniwer
salną: 

"Wy, którzy miastem władacie 
A ludzką sprawiedliwość w ręku trzymacie, 
Wy, mówię, którym ludzi paść poruczano (spra-

wować opiekę nad ludźmi) 
I władzę nad ludźmi zwierzano: 
Miejcie to przed oczyma zawżdy swojemi, 
Żeście miejsce takie zasiedli na ziemi, 
Z którego macie nie tak własne rzeczy, 
Jako wszystek ludzki mieć rodzaj na pieczy!" 

Nazwisko znane Redakcji 
~ 

RODZINIE ZMARŁEGO .. >\ 
Czesława Rokickiego 

dyrektora SP-1 w latach (1957-63) 
WYRAZY SZCZEREGO WSPÓŁCZUCIA 

składają pracownicy SP l 
w Międzyrzeczu 

Wszystkim przyjaciołom, sąsiadom, X 
znajomym, koleżankom i kolegom oraz 

rodzinom, którzy wzięli udział w pożegnani 
w ostatniej drodze naszej kochanej mamy , 

S. p. Ireny Kopczyńskiej 
Serdeczne podziękowania składają 

córki i syn z rodzinami 
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- OWORZEC AUTOBUSOWY PKS MIĘDZYRZECZ\ 
~unek Przez 
r--

BLEDZEW Kleszczewo 
~ 

BLEDZEW Kursko 
l--

BOBOWICKO -
BOLEWICE Trzciel 

B RÓJCE Bukowiec 

-
GŁOGÓW Zieloną Górę 

GORZÓW WLKP. Lubniewice 
-

GORZÓW WLKP. Skwierzyna 

GO RZYGA 

JELENIA GÓRA Zielona Góra 

KĘSZYGA LEŚNA Nietoperek 

KOSZALIN Gorzów Wlkp. 

KRASNE DŁUSKO 

KROBIELEWO Przytoczną 

KUDOWA ZDRÓJ Zielona Góra, Wroclaw 

KULIGOWO Żólwin 

KURSKO Pieski 

LEGNICA Zielona Góra 

LUBNIEWICE Biedzew 

MIĘDZYCHÓD Pszczew 

NOWA WIEŚ Templewo 

NOWYTOMYŚL Trzciel 

OSIECKO Biedzew 

POZNAŃ Pniewy 

ROKITNO Kalsko 

RYBOJADY Trzciel 

PRZYTOCZNA Kalsko 

SKWIERZYNA Biedzew 

SKWIERZYNA Głębokie 

SLUBICE Sulęcin 

STARGARD Gorzów Wlkp. 

STOlUŃ Pszczew 

Godziny odjazdu 

8.30U 

6.00X, 12.30U, 13.30F, 15.30F, 17.00U 

7.45S 

S.OOX, 6.00X, 7.45X, 12.40X, 16.32F 

5.20S, 6.00X, 7.45X, 9.00U, 10.40F, 
12.40U, 14.40F, 15.30X, 16.32F, 
18.30Fm 

6.35PU, 15.35VU 

8.30U 

6.05F, 6.50U, 7.50X, 8.30PU, 9.00F, 
9.30PU, 10.00VU, 10.30PU, 11.45U, 
12.30PN, 13 .1 5PU, 13.55PN, 14.55PU, 
15.20PL, 15.53PU, 16.51P, 17.55PUm, 
22.31.57Um 

6.15X, 7.10S, 15.25X 

12.00PN, 14.12PN 

6.55U, 8.55U, 12.55U, 15.40X, 16.15U, 
18.30U, 20.15U 

8.15Pc, 12.30PN 

6.00X, 14.25F 

B.OOF, 12.30X, 15.40F 

11 .01P 

7.05S, 14.40S 

6.40S, 14.30S 

14.35PU 

8.30U 

6.30F, 10.00F, 10.50F, 13 .05U, 14.25U, 
15.40F 

8.30U, 14.30F, 15.30X 

6.00X, 7.45X, 12.40U, 16.20Z+Uh, 
16.32F 

14.30F 

7.29PU, 17.29PU 

6.35S 

6.45S, 13.30X 

6.35S, 14.30X 

12.30F, 13.30F 

6.40F, 15.40F 

8.19PU, 16.19PU 

15.20PL 

6.15F, 11 .35U, 14.1 0S, 15.20X, 16.40U 

STRZELCE KRAJ. Skwierzynę 

SULĘCIN Trzemeszna 

SULĘCIN Zarzyń 

SZARCZ Janowa, Pszczew 

SZCZECIN Gorzów Wlkp. 

SZUMIĄCA 

ŚWIEBODZIN Brójce 

ŚWI EBODZIN Kalawę 

TEMPLEWO Biedzew 

TRZCIEL Lutol Suchy 

TRZCIEL Siercz 

TRZCIEL Zbąszynek 

TRZCIEL Żydowo 

WYSOKA Kalawę 

ZIELONA GÓRA Świebodzin 

ŻAGAŃ Zieloną Górę 

ŻARY Zieloną Górę 

Objaśnie nia: 
+ kursuje w niedzielę i święta 
1 kursuje w poniedziall~i 
2 kursuje we wtorki 
3 kursuje w środy 
4 kursuje w czwartki 
5 kursuje w piątki 

kursuje w soboty 
kursuje w niedzielę 

C kursuje w soboty, niedziele, święta i dni do
datkowo wolne 

F kursuje w dni robocze od poniedziałku do 
piątku 

H nie kursuje 29 marca 1997 
L nie kursuje 25, 26 grudnia 1996, 1 stycznia 

1997 i 30-31 marca 1997 
M pierwszeństwo przejazdu dla posiadaczy bi-

letów miesięcznych 
N nie kursuje 25 grudnia 1996 i 30 marca 1997 
P kurs pospieszny (kolor czerwony) 
S kursuje w dni nauki szkolnej 
U nie kursuje 25 grudnia 1996, 1 stycznia 1997, 

30 marca 1997 
V kurs przyspieszony 
X kursuje w dni robocze 
Y nie kursuje w dni dodatkowo wolne od pracy 
Z kursuje w wolne soboty 

STACJA MIĘDZYRZECZ 

71 
14.45F ~ \ 
6.50F, 9.05U, 10.20X, 12.00X, 13.30X,\ 
16.19PU, 16.20Z+Uh, 16.58X, 19.00Fm 

B.OOU, 13.00U, 15.30F 

6.50S 

13.55PN 

6.40S, 13.00S, 15.35Ur 

9.00U 

6.40F, 7.40U,,B.OOF, 9.40F, 10.00U, 
13.00N, 15.40F, 17.44.57Um 17.45Nm, 
20.30Nm 

15.30F 

5.20S, 6.00X, 7.45X, 1 0.40F, 12.40U, 
13 .30X, 16.32F 

S.OOX, 5.1 OX, 6.1 OS, 6.45S, 9.05U, 
12.30F, 16.00Z+U, 19.15X 

6.30F, 15.35F 

14.35X 

5.25X, 6.40F, 16.45F 

7.40U, 9.15PL, 10.00U, 17.05U, 
17.44.57Um, 17.50Pd, 18.35PU, 
21.05PUm 

13.50PU 

12.50PU 

a kursuje w piątki , soboty, niedziele i ponie
działki 

kursuje od 23 czerwca 1996 do 31 sierpnia 
1996 

c nie kursuje 24, 25 i 31 grudnia 1996, 1 stycz
nia 1997 i 31 marca 1997 
nie kursuje 25, 26 grudnia 1996, 1-2 stycz
nia 1997, 31 marca 1997 i 1 kwietnia 1997 

e kursuje w piątki , soboty, niedziele i ponie
działki 

nie kursuje 25-26 grudnia 1996, 1-2 stycz
nia 1997, 30-31 marca 1997 
kursuje od 23 czerwca 1996 do 31 sierpnia 
1996 na odcinku Międzychód - Mierzyn 
kursuje w soboty robocze 

i kursuje od 22 czerwca 1996 i od 2 września 
1996 
kursuje od 1 czerwca 1996 do 31 sierpnia 1996 
nie kursuje 24 grudnia 1996 

m nie kursuje 24 i 31 grudnia 1996 
n nie kursuje 24,25 i 31 grudnia 1996, 1 stycz

nia 1997 i 29-30 marca 1997 
o kursuje w wolne soboty, niedziele, soboty 

robocze i wakacje letnie 
nie kursuje w soboty robocze 
kursuje od 24 czerwca 1996 do 30 sierpnia 
1996 

ROZKŁAD JAZDY POCIĄGÓW WAŻNYODDNIA1997.06.01 
GODZINY PRZVJAZDU ZE STACJI LUB DO STACJI GODZINY ODJAZDU 

6.59, 7.490, 14.07,16.31F, 19.06 .............. .... ... ................... GORZÓW WLKP ...... ..... ....... .. ... .... ... .. ....... ... 5.140 , 7.01, 14.09, 16.33F, 19.52 

6.58, 14.08, 16.28F, 19.51, 23 .11 ...... ...................................... ZBĄSZVNEK .......... ........ .... ....................... .. 5.10, 7.00, 14.10, 16.32F, 19.09 

6.59, 7.490, 14.07, 16.31F, 19.06 .... .................... .......... ........ SKWIERZVNA .. ........ .......... .......... .. ......... .... 5.140 , 7.01, 14.09 , 16.33f, 19.52 

6.50AO, 17.55A .............. ...... .. .. ..... .. .. .. ........ ... SULĘC I N ............ .... .... .... .. .............. .. ...... 7.15AO, 15.1 0A 

6.50AO, 19.00A .................. ... ........ ..... .. ...... MIĘDZYCHÓD ........ .... .. .. .. .. .. ... .. ...... .... .... ... 7.10AO, 15.10A 

Objaśnienia : A - Komunikacja zastępcza autobusowa; D - Kursuje w dni robocze oprócz sobót; F- Nie kursuje dnia 25.XII , 1.1 i 12.1V 
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W związku z powodzią, która dotknęła południo
wo- zachodni region naszego kraju również Gmi
na Międzyrzecz pośpieszyła z pomocą poszkodo
wanym. 

Powołano Zespół Pomocy Powodzianom w 
skład którego weszli: burmistrz - Władysław Ku
biak przewodniczący, Elżbieta Błaszczak - (UG) , 
Teresa Bielska (OPS) , Helena Klupsch (PCK) . 
Burmistrz Gminy wystąpił również z apelem do 
wszystkich mieszkańców o włączenie się do akcji 
i przekazywanie darów. 

Zbiórkę darów rozpoczęto 12 lipca w pawilonie 
przy szpitalu miejskim. Dyżury pełnili : kierownik 
PCK, pracownicy Ośrodka Pornocy Społeczn ej, 
Urzędu Gminy, międzyrzeccy harcerze, krwio
dawcy PCK, członkowie Klubu żeglarskiego 
"FRAM". W godzinach od 10 do 18 zbierano 
odzież, art. spożywcze, art. sanitarne, środki czy
stości, obuwie gumowe, rękawice gumowe, pie
luszki jednorazowe, środki opatrunkowe. Harce
rze rozpoczęli zbiórkę pieniędzy do puszek. 15 
lipca przekazano pierwsze dary. do gminy Luba
mia dokąd kierował Wojewódzki Komitet w Kato
wicach. 

Pracownicy gminy.Lubomia podziękowali ser
decznie za okazaną chęć pomocy wskazując, że 
po drodze z Międzyrzecza jest Wrocław, który 
bardziej tej pomocy potrzebuje. Stąd też po kon
takcie z Wojewódzkim Komitetem we Wrocławiu 
dary pojechały do Wrocławia i były przerzucone 
przezJednostkę Wojskową do najbardziej potrze
bujących . 

Od 16lipca dary- oprócz odzieży- zbierane są 
w Międzyrzeckim Ośrodku Kultury, sportu i Re
kreacji w holu Kina "Swit". Pracownicy MOKSiR 
pełniący dyżury przyjmują wszystko oprócz odzie
ży, którą zawalono magazyny w pawilonie przy 
szpitalu i biuro PCK wraz z korytarzem. 

Usta ofiarodawców jest bardzo duża, wielu nie 
żałowało pieniędzy na pomoc rzeczową. Nie spo
sób ich wszystkich wymienić. na apel Burmistrza 
o pomoc dary przekazało wiele firm, hurtowni, 
sklepów, apteki i osoby prywatne. 

Np. firma "Rempol" nie tylko dała bezpłatny 
transport do Wrocławia ale przekazała również 
dla powodzian gumowce, rękawice, odzież, zade
klarowała również składane łóżka - ale bez mate
raców- stąd prośba o materace, które należy skła
dać w Domu Kultury. Właściciel piekarni p. P. 
Radziszewski - nie czekając na transport, sam za
wiózł prawie 1000 bochenków chleba do Oławy. 
Inni piekarze też odpowiedzieli na apel burmistrza 
i w pierwszym transporcie znalazła się żywność . 

Gminy sąsiednie potraktowały M-cz jako punkt 
zbiorczy i przywożą zebrane dary - Trzciel, 
Pszczew, Przytoczna dostarczyły odzież, żywność 
i napoje. Sołectwo Wyszanowo za 700 zł. zakupiło 
napoje, artykuły sanitarne i higieniczne. 

W związku z apelem o pomoc 19lipca z zebra
nych darów przekazano część (gumowce, odzież 
ochronną, rękawice, napoje) do Nowej Soli. 

20 lipca część darów zawieziono do Zielonej 
Góry. 

Wszystkim ofiarodawcom należą się szczegól
ne podziękowania. Do Urzędu Gminy wciąż zgła-

Panu Józefowi Krajnikowi, 
zamieszkałemu w Międzyrzeczu, 

ul. Świerczewskiego 54 
za bezinteresowną i ofiarną pomoc 

w ratowaniu mnie 
w trudnej sytuacji składam 

słowa podziękowania. 

Lidia N owaczyńska 

KURIER MIĘDlYRZECKI 

szają się osoby prywatne deklarujące się prze
wieźć własnymi środkami transportu dary, chcą
ce przyjąć do siebie powodzian. Niektórzy potrak
towali naszą akcję jako wyczyszczenie szaf. Zda
rzała si ę brudna, podarta odzież i zabłocone buty 
(nawet bez obcasów), z którymi nie wiadomo było 
co zrobić. takich kłopotliwych darów niktnie przyj
mie (nie mówiąc o tym, jaki to wstyd) i to był 
jeden z powodów, dla których nie znalazła się w 
pierwszym transporcie. 

Przy Urzędzie Gminy działa również Zespół d/ 
s przyjęcia ewakuowanej ludności . Zgodnie z po
leceniem Wojewody Gorzowskiego przygotowa-
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no się do przyjęcia 3000 powodzian ze Słubic" 
szkołach i internatach. 

240 miejsc posiada pełne wyposażenie, pozo. 
stałe izby lekcyjne wyposażone w materace Woj. · 
skowe. we wszystkich wytypowanych obiektach 
powodzianie będą mieli możliwość noclegu, u trzy. 
manie higieny osobistej, przygotowanie posiłku 
otrzymania l ciepłego posiłku . ZZOZ w Między: 
rzeczu zapewni powodzianom opiekę medyczną. 

Konto na które można przekazywać pieniądze 
dla powodzian: 

PBK SA 0/Międzyrzecz 
Urząd Gminy Międzyrzecz 
11001122-592-2101-111-3 
"POMOC DlA POWODZIAN" 

Elżbieta Błaszczak 

ZARZĄD Y " 
GMINY MIĘDZVRZEC~ \ 

ogłasza przetarg ustny na dzierżawę siedmiu działek pod lokalizację 
kiosków handlowych w obrębie działki nr 412 teren targowiska miej
skiego przy ul. Garcarska, oznaczonych na załączniku mapowym nume
rami20,21,22,23,24,25,26. 

WARUNKI PRZEfARGU: 
l. Termin dzierżawy 3 lata z możliwością przedłużania na lata następne. 
2. Stawka wyjściowa czynszu dzierżawnego do przetargu 103,68zł. za działkę 

plus podatek od towarów i usług Vat w wysokości 22% wylicytowanej kwoty w trakcie 
przetargu. Czynsz dzierżawy oraz podatek od towarów i usług VAT płatne w stosun
ku miesięcznym do 10-ego każdego miesiąca. 

3. Powierzchnia kiosków- 12,0 m2· 

4. Wymiary kiosków- 3,0m x 4,0m 
5. Kioski winne być typowe o tej samej architekturze. 
6. Branża docelowa odzieżowo-przemysłowa. 
7. W przypadku branży spożywczej właściciel kiosku lokalizację winien uzgodnić 

z Państwowym Terenowym Inspektoratem Sanitarnym - technologia. 
8. Spadek dachu w kierunku elewacji frontowej pod blachę dachówkopodobną. 
9. Typ kiosku ustali UMiG w Międzyrzeczu dla wszystkich działek pod propono

waną lokalizację. 
10. Na dzierżawionym gruncie istnieje możliwość ustawiania kiosku z lokalizacja 

czasową. 

11. wadium w wysokości 200,00zł należy wpłacić w kasie Urzędu dnia 08.09.1997r 
do godz. 9.00. 

12. Wadium zalicza się na poczet czynszu dzierżawnego dla uczestnika przetargu, 
który wygrał przetarg na dzierżawę w /w działek. 

13. Termin zawarcia umowy- 14 dni od daty niniejszego przetargu. Nie dotrzyma
nie tego warunku lub odstąpienie od zawarcia umowy spowoduje przepadek wpła· 
eonego wadium przez uczestnika przetargu, który wygrał przetarg na dzierżawę w/ 
w działek. 

14. Po zawarciu umowy dzierżawnej, dzierżawca winien wystąpić z wnioskami: 
-do tut. Urzędu celem uzyskania decyzji o warunkach zabudowy i zagospoda· 

rowania terenu 
- do Urzędu Rejonowego w Międzyrzeczu celem uzyskania pozwolenia na 

budowę . 

Przetarg zostanie przeprowadzony dnia 08.09.1997r. o godz. 10.00 w sali 
narad nr 6 tut. Urzędu. 
Zarząd Miasta i Gminy w Międzyrzeczu zastrzega sobie prawo unieważnienia 

przetargu bez podania przyczyn. 
Informacji na tematy techniczne związane z lokalizacją, architekturą oraz rodza· 

jem kiosku udziela Wydział Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu w godzinach pra· 
cy Urzędu tel. 24-08. 

W pozostałych sprawach dotyczących przetargu informacji udziela 
Wydział Geodezji, Gospodarki Mienia i Rolnictwa 

w godzinach pracy Urzędu 
teł. 28-46 wew. 46 i 4 7. 
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lWIKING 

~ WYRÓŻNIENIE 
PRZEDSIĘBIORSTW 

WOJE\liOOLrWA 

~ OR<i.ANJY.TORZV: 

Suszarnia wśród potentatów 
~ I.JR.LV)WOJEW002KJ 

W GORZOWIE WLXP . .. (rozmowa z prezesem inż. Stanisławem Nowakiem) 
_ Na początku naszej rozmowy proszę o 

rzedstawienie się czytelnikom KM. 
p_ Jestem rodowitym _nliędzyrzeczani~e~. U re: 
dziłem się w 195~ r. JnJ_es~kałem we ws1 sw. WoJ
ciech, gdzie rodz1ce m1eli gospodarstwo. Jestem 

absolwentem Technikwn Rolniczego w Bobowic
ku. Po ukończeniu studiów w Akademii Rolniczej 
w Poznaniu W'róciłem do Międzyrzecza i podjąłem 
pracę w Urzędzie Gminy. Od 1.09.1976 r. pracuję 
w Suszarni. 1.06. 1997 r. po przejściu na emeryturę 
pana Daszkiewicza, objąłem stanowisko prezesa. 
Mieszkam w Międzyrzeczu, mam żonę i dwóch 
dorosłych synów. Jeden studiuje socjologię w Zie
lonej Górze, drugi w Wyżs~ej Szkole Bankowości i 
Zarządzania w Poznaniu. Zona pracuje w między
rzeckiej mleczarni. 

- Powodem mojego przybycia do Suszarni 
jest informacja, którą wyczytałam w Gazecie 
Lubuskiej, że zakład ten został sklasyfikowa
ny na szóstym miejscu w rankingu firm orga
nizowanym min. przez gazetę. Czy mógłby pan 
przybliżyć czytelnikom KM ideę konkursu i 
wasze w nim sukcesy ? 

- W tym roku odbyła się już trzecia edycja tego 
konkursu w ogóle, a druga jeżeli chodzi o uczest
nictwo w nim woj. gorzowskiego. Jest to ranking 
organizowany przez GL i U rzędy Wojewódzkie Zie
lonej Góry i Gorzowa. Kwalifikowanie odbywa się 
na podstawie ankiet rozsyłanych przez organizato
rów, a wypełnianych przez zakłady. W ubiegłym 
roku zajęliśmy piąte, w tym roku szóste miejsce. 
Oceniane są: obroty, zyskowność za dany rok obra
chunkowy, czyli przede wszystkim wyniki ekono
miczne. Jako zakład zatrudniamy niezbyt li czną 
załogę ale mamy znaczny obrót, gdyż swym zasię
giem obejmujemy duży teren n p całe woj. gorzow
skie w zakresie kontraktacji i skupu buraka cukro
wego i cykorii. Nagroda jest honorowa, ma jednak 
duże znaczenie promocyjne. Nasz ubiegłoroczny 
obrót to 41 mln 55 tys. nowych złotych, przede 
wszystkim z tytułu sprzedaży: suszu buraczanego 
i cykoriowego, buraków do cukrowni, środków 
ochrony roślin, węgla, nawozów. Szczególnie ta 
?statnia pozycja jest dla nas znacząca, ponieważ 
Jesteśmy dealerami fabrycznymi Zakładów Azoto
wych Puławy, Zakładów Chemicznych Police, Za
kładów Fosforowych Szczecin, norweskiej firmy 
nawozowej HYDRO. Co roku sprzedajemy tych 
nawozów 6-7 tys. ton. 

- Słyszę więc, że oferta Suszarni uległa znacz
nemu rozszerzeniu, bo mnie osobiście zakład 
te~ zawsze kojarzył się ze słowem kampania. 
Kiedy wyczuwałam unoszący się nad miastem 
słodkawy zapach wiadomo było, że rozpoczy
na się kampania buraczana i.. . 

. - Cykoriowa. Kiedyś prowadziliśmy też kampa
nię suszenia rzepaku. Niestety musieliśmy z tego 
zrezygnować, ponieważ całe areały rzepaku na na
szych terenach w minionych latach wymarzły. 
C~cemy jednak wrócić do tej działalności. Skom
plikowała się bowiem na terenie woj, gorzowskie-

go sytuacja w zakresie uprawy i skupu buraka cu
krowego na cukier, np. w ubiegłym roku skupili
śmy 240 tys. ton, natomiast na ten rok zapotrzebo
wanie cukrowni uzyskali śmy tylko na 65 tys. ton. 

- Czy ta skomplikowana sytuacja na rynku 
cukru nie wymusza poszukiwania innych 
źródeł dochodu, innych pól działania? 

- Oczywiście . Na szczęście sprzyja temu sytua
cja prawna zakładu . Od 1992 r. Suszarnia jest spół
ką akcyjną pracowniczo-plantatorską, zrzeszającą 
43 akcjonariuszy. Prywatyzacja miała formę lea-
singu. Zobowiązania finansowe mieliśmy rozłożo-
ne na 10 lat, ale już 12.06.1997 r, wykupiliśmy re
sztę majątku od Ministra Skarbu, pozwala nam to 
działać szybciej. W celu prowadzenia usług dla rol
ników dokonaliśmy kilku cennych zakupów np. 
kombajnu niemieckiego do kopania buraków, sa
mochodu ciężarowego Scania, siewników do bura
ków. Podejmujemy liczne działania, żeby przetrwać 
i żeby nasza sytuacja nie uległa pogorszeniu. Dość 
mocno weszliśmy w środki ochrony roślin. Prowa
dzimy usługi transportowe. 

- Czyli tradycyjna nazwa Suszarni jest już niea
dekwatna do tego czym zakład się zajmuje ? 

-Tal{, nazwa jest już symbolem. Wprawdzie nie 
świętujemy jubileuszy, ale firma ma już swoje lata. 
Powstała prawdopodobnie w 1943 roku, w więc w 
1993 roku przypadło jej 50-lecie. Maszyny z lat 
czterdziestych pracują do dziś, co roku są konser
wowane przez naszych fachowców. Nie mamy żad
nych reklamacji jakościowych co do naszej pro
dukcji. 

- Jak rysuje się przyszłość Suszarni ? 
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nież powiedzieć kilka ciepłych słów pod adresem 
byłego prezesa pana Daszkiewicza, który odszedł z 
dniem 1.06.97 r. na emeryturę. Pracował u nas po-

-Przymierzamy się w tym roku do eksportu. Mamy nad 15 lat i w tym czasie wiele dobrego dla tej firmy 
już drobny kontrakt do Włoch na susz buraczany: Jest zrobił. Był motorem napędowym prywatyzacji. W 
też chętny do zakupu suszu cykoriowego aż do Hiszpa- 1990 r znaleźliśmy się w niekorzystnej sytuacji fi
nil. Są to pierwsze kroki, ale za eksportowany towar nansowej , na progu bankructwa. Jednak dzięki panu 
otrzymujemy satysfakcjonującą cenę. · prezesowi Daszkiewiczowi i naszej dzielnej załodze 

- Wspomniał pan już o załodze; która pie- wybrnęliśmy z trudności . W ciągu siednliu lat uda-
czołowicie konserwuje maszyny, na których lo nam się tę firmę postawić na pewne nogi. Dlate-
pracuje, może kilka słów na jej temat. go, korzystając z okazji chciałbym panu prezesowi 

-Obecnie zatrudniamy około 65 osób. Nie było i Daszkiewiczowi serdecznie podziękować. 
nie będzie u nas zwolnień grupowych. Będziemy - Dziękuję za rozmowę i życzę panu oraz 
szukali pracy dla wszystkich zatrudnionych. całej załodze, by w przyszłorocznym rankingu 

Na okres kampanii zatr udniamy około 200 pra- firm Suszarnia Międzyrzecz znalazła się na 
cowników sezonowych. Stała załoga jest ustabilizo- jeszcze wyższej pozycji. A pozostałe między
wana, sa to w większości pracownicy z wieloletnim rzeckie firmy i zakłady zachęcam do pójścia 
stażem, na których zawsze można liczyć. Tym bar- w ślady SUSZARNI. 
dziej, że zarobki nie są najniższe. Chciałbym rów- Anna Kuźmińska-~wider 

Dr Wojciechowi STRUGALE- Ordynatorowi Oddziału Intensywnej Op:za\ek V 
Medycznej i pielęgniarkom tego Oddziału za okazaną pomoc w ratowaniu ży a 
mojego Męża i Ojca, Księdzu Proboszczowi Henrykowi GUZOWSKIEMU oraz 
wszystkim przyjaciołom, sąsiadom i znajomym, którzy uczestniczyli w pożegna-
niu i ostatniej drodze mojego zmarłego Męża i Ojca 

ś. p. Leona STRYJSKIEGO 

serdeczne podziękowania składa żona, córka i synowie z rodzinami 
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Sukcesy uczniów z Bobowieka dził bobowicką ekipę. Rozmawiał z zawo. 
dnikami, gratulował opiekunowi sukcesu. 
Kolejny zlot odbędzie się w woj. ciechanow . . 
skim. A więc do zobaczenia za rok. W dniach 20-23 .06.97 r. Wrocław był 

organizatorem Ogólnopolskich Igrzysk 
Szkół Rolniczych i Leśnych oraz Ogólno
polskiego Zlotu Turystycznego. W tym 
ostatnim woj . gorzowskie reprezentowała 
ekipa z Zespołu Szkół Rolniczych z Bobo-

wieka. W zlocie udział wzięły reprezenta
cje z 30 województw . Główne hasło tego
rocznego zlotu brzmiało "200 lat Hymnu 
Polskiego". W konkursie wiedzy o Hymnie 
każdą ekipę reprezentowały 2 osoby Każ
dy z uczestników odpowiadał na 20 pytań. 
Uczennice z Bobowieka - Agnieszka Flak i 
Antonina Czepkiewicz zajęły ex eqo pierw
sze miejsce odpowiadając bezbłędnie na 19 
pytań. W drugiej konkurencji należało się 
wykazać wiadomościami o woj. wrocław
skim. W czołówce znalazły się Monika Ku
rek i Agnieszka Mej za. W konkursie o prze
pisach ruchu drogowego startował Łukasz 

Kowalski. Ostatnią konkurencją był blok 
rekreacyjny. Reprezentowali nas w nim 
trzej uczniowie: Paweł Janz, 
Przemysław Fokolenko i Ro
bert Misiak. W gronie 90 star
tujących uplasowali się w czo

łowej grupie. Do 
punktacji ogól
nej oceniano 
również kronikę 
turystyczną 

szkoły oraz opra
cowanie . planu 
wycieczki "Szla
kiem wiedzy i 
przygód" . Po 
obliczeniu wszy
stkich punktów 
okazało się, że 
szkoła z Bobo
wieka zajęła wy
sokie szóste 
miejsce. Wszyst
kim uczestni
kom wrocław-
skiej imprezy 

organizatorzy przygotowali bo
gaty program kulturalny, 
którego największą atrakcją 
były niewątpliwie występy naj
popularniejszych w Polsce ze
społów młodzieżowych . U cze
stnicy mogli też zwiedzić mia
sto pięknie odrestaurowane z 
okazji wizyty Papieża. Fucha
ry i dyplomy wręczał uczestni
kom były wicepremier i mini
ster rolnictwa Roman Jagieliń
ski, który po ceremonii zakoń
czenia zlotu · odwie-

• 
• 
• 
• 
• 
• • Anecie Adamowicz 
• z okazji 17-tych urodzin 
: życzenia takiej wiecznej, szloneJ 
• młodości 

WacławGall 

lek.,med; Piotr Jarmuiek- specja b wewnętrznych , • składają 
• Wtqrki; czwartki, godz.15.30 ·17. 

l~k/ med. Paweł Jarmużek- irurg- zespoly bólowe kręgoslupa , 
'- rwa kulszowa, bóle g/owy 
środagodz.16.30-18.30 

*lek. med. Krzysztof · -specjalista ortopeda-traumatolog, 
USG stawów biod dzieci i doros~ch , ortopedia dziecięca , 

co drugi wtorek 15.30-17.30, konieczna rejestracja tel. 4123-92 
* lek. med. Weryszko -okulista -leczenie schorzeń oczu, 

korekcja wad , leczenie zeza, ocena dna oka, 
czwartki 16.00-18.00 

* lek. med. Dejnowicz -specjalista ortopeda -traumatolog, 
poniedzialki godz. 15.30-17.30 

• Emilia, Beata i Maciek 
••••••••••••••••••••••••••••••••• 
·······~························· 
: . . . ~ Z okazji 19-tych urodzi~ 

~ Izabeli Głuszak r ~ 
• • 

• 
• 
• • • • 

o życzenia szczęścia, radości 
oraz powodzenia 

w przyszłym życiu studenckim 

składa 
rodzina 

•••••••••••••••••••••••••••••••• 
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[)o przemyślenia .... 

Cóż znaczą moje narzekania na niepra
widłowości, które widzę w M-czu w porów
naniu z tragedią, jaką przeżywają powo-
dzianie? 
żywioł pozbawił ich dorobku całego ży-

cia i wszyscy musimy im pomóc, bo staje
my przed wielką :próbą poka.zania na.szeg~ 
prawdziwego oblicza. Ludzie dobreJ woli 
organizuj ą środki finansowe , transport, 
punkty przyjmowania i rozdziału różnych 
form pomocy. Nasza Obra jest leniwie pły
nącą rzeką, ale przecież niewielu mieszkań
ców południowych regionów Polski myśla
ło , że ich leniwie płynące rzeki i strumie
nie zamienią się w spienione fale, które 
zabiorą wszystko. Nas to nieszczęście omi
nęło , ale czy nie należy wcześniej pomyśleć 
0 czyszczeniu dna Obry i Paklicy, rekon
strukcji rowów melioracyjnych, które parę 
lat temu obowiązkowo kopano, ale teraz 
jakoś zapomniano? PGR-ów już nie ma, zie
mi niczyjej wiele, a Agencje Rolne niezbyt 
o takie zabezpieczenia dbają. 
Chodzę sobie wakacyjnie po M-czu i wi

dzę różne rzeczy: piękne - np. ukwiecone 
balkony, odnawiane kamienice Starówki, i 
brzydkie-np. bujne chwasty rosnące przy 
ul. Waszkiewicza /między Winnicą a Libel
ta/. Wiem, że ten teren nie należy do mia
sta, bo o miejskie trawniki i zieleń przed 
domami dba należycie spółka ZGKiM. 
Niech tą wstydliwą wizytówką naszego 
miasta przy międzynarodowej trasie zain
teresuje się Straż Miejska. Może ci ładnie 
ubrani panowie pójdą dalej niż dookoła ra
tusza i na bazar? 

Z wizyty na bazarze też niewiele dobre
go wynika, bo oprócz mandatów za złe par
kowanie - nie widać żadnej działalności. sa
mochody jeżdżą wśród rozłożonych towa
rów, a do ubikacji strach wejść. A jaki 
smród! 
Wracając do zarośli - a gdyby tak ADM 

zlecił swoim pracownikom wykoszenie oraz 
uporządkowanie terenu i rachunek wysłał 
zainteresowanym? Nas przecież nie obcho
dzi, czyj to teren, widzimy bałagan i winą 
obarczamy władze miasta. 

Zmotoryzowani- nasi i nie tylko- czeka
ją w długich korkach na głównym skrzyżo
waniu. W przyszłości ma tam być sygnali
zacja świetlna, ale czy nie można w błyska
wicznym tempie zrobić trzeciego pasa ru
chu - kosztem chodnika, który wcale nie 
musi być tak szeroki . O ileż mniej będzie 
wtedy spalin i przekleństw kierowców, 
k.tórzy nie mogą od strony apteki włączyć 
s~ę do ruchu, bo na trasie E3 jest on prawie 
Ciągły. 

Zawsze powtarzam, ze najgłośniejszajest 
głupota. Kiedy więc słyszę ogłuszające dys
koteki w: samochodach otwartych oknach 
na działkach itp. - od ra~u wiem, z kim ma~ 
do_ czynienia. A co sądzić o właścicielach 
psow, które całymi dniami wyją bo ich pań
stw? ~echali albo wyszli do pracy i zapo
mnieli o potrzebach swoich czworonogów? 
Są odpowiednie paragrafy za zakłócenie 
spokoju i to nie tylko po godz. 22, zarzą-

KURIER MIĘDZVRZECKI 

dzenia w sprawie psów, które powinny cho
dzić na smyczach i w kagańcach, a ganiają 
luzem- ale paragrafY i zarządzenia sobie, a 
życie sobie, bo nikt ich nie egzekwuje. Chce 
się powtarzać za mistrzem: "słowa, słowa, 
słowa ... " i wzdychać za bezwzględnym prze
strzeganiem porządku i spokoju przez na
szych zachodnich sąsiadów. 

Ja dobrze wiem, ile trudności sprawia 
polska ortografia, ale jak widzę: w nekro
logach "wójek", na puszkach "cel haryta
tywny", na pismach "zgodny z orginałem", 
to wątroba mi się przewraca i gromko krzy
czę: Polacy, do słowników! albo nie bierzcie 
się za to , czego nie umiecie. A jak macie 
pieniądze i firmę, to poproście kogoś o 
sprawdzenie ortografii, bo to nie wstyd py
tać, tylko wstyd z błędami pisać. Służę fa
chowa pomocą, a jeżeli zdarzył mi się w 
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K.M. jakiś błąd, to tylko z winy drukarza 
obwiniającego z kolei komputer. 

N a koniec wiadomość bardzo radosna, bo 
i takie się zdarzają: dziura w dachu "moje
go" domu została załatana! Dziękuję kie
rownikowi, p . Muzi, który dotrzymał sło
wa. Lokatorzy mieszkań na ostatnich pię
trach na pewno rozumieją moja radość. 

Izabela Stopyra 

PS. Mam trzy cmentarne pytania na, 
które oczekuję odpowiedzi: 

1/ kiedy i skąd kursują autobusy na cmen
tarz? 

2/ dlaczego nowy zakład pogrzebowy z 
M-cza ma reklamę w formie klepsydry, 
która wygląda tak ponuro, że staje się an
tyreklamą? 

3/ co zamierzamy zrobić z bałaganem 
na okolicznych poniemieckich cmenta
rzach, które zechcą zobaczyć Niemcy 
przybywający na uroczystość 750-lecia 
Międzyrzecza? 

l. S. 

ZARZĄD GMINY 
w MIĘDZVRZECZ 

ogłasza 

PUBLICZNY PRZETARG USTNY 

Na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości 
Kęszyca Leśna oznaczonej jako działka gruntu nr 195/17 o pow. 1.270 
m2 zabudowana budynkiem mieszkalny nr 34, dla której Sąd Rejono
wy Wydział Ksiąg Wieczystych w Międzyrzeczu prowadzi księgę wie
czystą KW Nr 22407. 

Cena wywoławcza nieruchomości 
w tym: 

cena gruntu 
cena budynku 

Wysokość wadium 

60.260,91 zł 

5.007,60zł 

55.253,31zł 

6.000,00zł 

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego gminy 
Międzyrzecz m.Kęszyca Leśna zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej w Mię
dzyrzeczu Nr XLIII/293/94 z dnia 16.05.1994 r. teren działki 195/17 budynek 
nr 34 oznaczony jest na planie symbolem MN U i przeznaczony jest na cele 
mieszkalne i usługi nieuciążliwe z strefą uciążliwości w granicach własnej dział
ki w oparciu o istniejący budynek. 
Przetarg odbędzie się w dniu 05 sierpnia 1997 r. o godz. 14.00 w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Międzyrzeczu ui.Rynek 1. 
Wadium w podanej wysokości należy wpłacić w kasie Urzedu w dniu przetar
gu w godz. od 8.00 do 1 0.00. Wpłacone wadium zwraca się niezwłocznie po 
zakończeniu przetargu . Wadium wpłacone przez uczestnika, który wygrał 
przetarg zalicza się na poczet ceny sprzedaży. Termin uiszczenia ceny sprze
daży pomniejszonej o wpłacone wadium upływa w dniu zawarcia umowy nie 
później jednak jak w ciągu 30 dni od daty odbycia przetargu. Niedotrzymanie 
tego terminu ppwoduje przepadek wadium a przetarg czyni niebyłym . 
Zarząd Gminy zastrzega sobie prawo odwołania przetargu bez podania przy
czyn . 
Informacji na temat przetargu udziela 
Wydział Geodezji, Gospodarki Mieniem i Rolnictwa tel. 41-28-46 wew.47. 
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Była i jest małą rzeczką, zaledwie 30 km 
długości , ale jej rola obronna i gospodarcza 
onegdaj dla miasta była znacząca . Począ
tek bierze z jeziora opływającego wioskę Wy
soka zwanego Paklicko Małe . We wczesnym 
średniowieczu płynęła szeroką bagienną 
rynną wprowadzając od poludnia wody do 
rzeki Obry. W ramionach tych dwu rzek po
wstał najpierw gród obronny, a następnie 
obok osada rolniczo handlowa, która dala 

KURIER MIĘDZVRZECKI 

Poznajcie miasto i najbliższą okolicę 

Nieznane dzieje Paklicy 
wali w Jordanowie Cystersi osiedleni w Go
ścikowie nadając tej osadzie nazwę Para-

oddzielając tym nowym korytem Gród od 
miasta. 

Dwa następne młyny Starostwo zbudo
wało w XV wieku. Pierwszy zwany Borowy 
w osadzie zwanej Borowy Młyn dziś Skoki i 
drugi kilometr dalej zwany Kopernik w wio
sce Miedziany Młyn , dziś Kuźnik . W okresie 
rozkwitu produkcji sukienniczej w Między
rzeczu w XVI , XVII i XVIII wieku w tych sa
mych młynach pobudowano tzw. folusze, 
były to urządzenia w których folowano-spil-

Młyn Zamkowy w Międzyrzeczu - zburzony w latach 60-tych XX w. 

początek miastu. W przeszłości mała rzecz
ka była silą napędową gospodarczego roz
woju miasta i regionu. Od XII I do XV wieku 
przy tej rzece na odcinku od Jordanowa do 
Międzyrzecza pobudowano 5 młynów rzecz-

dyż , a następnie drugi parę kilometrów da
lej w wiosce Szumiąca nazwanej wówczas 
Schindelmuhl. Za przykładem Cystersów 
Starostwo Międzyrzeckie przy tej samej rze
ce zbudowało 3 dalsze młyny wodne. Pierw-
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szych norm była to woda super l klas. w 
Międzyrzeczu w XVII i XVIII nad Paklicą znaj
dowa~y się 3 browa~y. 2 przy Rynku Garn
carskim 1 1 na terenie zamku. Piwo w Mię
dzyrzeczu było tak .pospolitym napojem, że 
starostwo pracownikom pracującym w polu 
przydzielało jako deputat. 

W XIX i XX wieku znaczenie ekonomicz. 
ne rzeki Paklicy spadło . Do produkcji sukna i 
przemiału zboża zaczęto używać energii pa
rowej a później elektrycznej . Młyny stopnio
wo były likwidowane i dziś zaledwie 1 młyn w 
szumiącej przypomina dawne dzieje. Woda 
również w Paklicy stała się niezdatna do kon
sumpcji. Paklica tylko tak jak dawniej płynie 
wąską strugą z poludnia na pólnoc i służy 
celom melioracyjnym osuszając nizinne i ba
gienne tereny przez które płynie. 

W M iędzyrzeczu o dawnym młynie przy-

Na mostku w Międzyrzeczu 

Mała elektrownia w Kuźniku, 
dawniej w tej miejscowości był młyn Kopernik 

nych, które przyczynily się do aktywizacji 
gospodarczej. Niewątpliwie mało wydajne 
· arna do przemiału ziarna zastąpiono wte
dy kołami młyńskimi obracającymi energią 
wody:Pie szy młyn po roku 1230 zbudo-

Zapraszamy codziennie 
od 9.00 do 17.00 
w soboty od 9.00 do 13.00 

szy zapewne w drugiej polowie XIII wieku w 
Międzyrzeczu obok mostu prowadzącego z 
miasta na zachód tzn. Zamkowy. Przy oka
zji budowania grobli spiętrzającej wodę przy 
moście zmieniono ujście paklicy do Obry 

Międzyrzecz 
ul. Waszkiewicza 27 
(Kaczy Dołek) 

śniano sukno. Młyny należące do Starostwa 
przynosily duże dochody, Wsie wokół Mię
dzyrzecza były zobowiązane do korzysta
nia z nich przy przemiale zboża, ale nie tyl
ko. W sprawozdaniu lustracyjnym Starostwa 
z 1628-32r. czytamy: "wsie Rogoziniec, Lu
łoi Suchy, Kęszyca , Nieloperek i inne podle
gle Starostwu są zobowiązane, kiedy się 
grobla u Borowewgo ·młyna zerwie albo też 
naprawy potrzebuje, tedy oni powóz albo 
nawóz czynić i tamować. A do tego młyna z 
zbożem swym dla m l iwa jeździć powinni. " 

Przy budowaniu młynów Borowy i Koper
nik spiętrzono Paklicę w Skokach tworząc 
dwa sztuczne jeziora retencyjne Wyszanow
skie i Bukowieckie, które zabezpieczały sta
le niezbędną ilość wody do młynów. Paklica 
n iosąca czystą wodę w tamtych czasach była 
szeroko wykorzystywana do celów kon
sumpcyjnych i do wyrobu piwa. 

Tajemnica znakomitego piwa między
rzeckiago eksportowanego również do Bran
denburgii tkwi w wodzie natlenianej przez 
koła 5 młynów na odcinku od Jordanowa do 
Międzyrzecza . Zapewne według dzisiej-

pomina szum spadającej wody z zastawy 
młyńskiej widocznej z mostku przy ul. Młyń
skiej . 

Stań lam czytelniku i posłuchaj. 

Opracował St. Cyraniak 

Wyniki konkursu 
z maja 1997r. 

Konkurs okazał się zbyt trudny dla czytelników. 

A oto właściwe odpowiedzi: 
1. Most poszerzono w roku 1964-65. 
2. Mosty na rzece Obrze : 
a) - w Policku drogowy i kolejowy. 
b)- w Międzyrzeczu kolejowy i drogowy. 
c) -w Św. Wojciechu dla pieszych, drogowy 
i kolejowy. 
d) - w Gorzycy drogowy. 

3. Były dawniej dwa: 
a) - na przeciw dawnego gosp. roi. Obra. 
b} - Zamkowy drewniany. 

4. Na zdjęciu most kolejowy w Św. Woj
ciechu . 
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~~Produkcja" bezrobotnych 
(problem nie tylko międzyrzeckiJ 

Niedawno zakończyła się_dramatycz~a rekru
tacja ośmioklasistów do m1ędzyrdz1 eckich_ ~zkkół ś dnich. Była ona dramatyczna a tego, 1z o a-
rfo się że absolwentów podstawówekjest o 100 

za ób więcej, niż miejsc w szkołach ponadpod
o~wowych w naszej gminie. Nikt bowiem nie 
s zewidział, że do szkół średnich będzie zdążał 
pr i demograficzny powstały w czasie historycz
wygo już dziś "dwudziestego stopnia zasilania". 
z:by choć trochę rozładować sytuację utwarzo-
o dodatkowy oddział w liceum ogólnokształcą

~ym. W pozostałych placówkach ilość miejsc się 
nie zmieniła, wszyscy chętni jakoś się jednak 
gdzieś umiejscowili. Młodzież i rodziców czeka 
teraz 3-4 lub 5 lat spokoju, aż do zakończenia 
nauki. A potem do pracy ?! "Niezrnienne są od 
wielu lat kierunki kształcenia na naszym tere
nie pod potrzeby zakładów, które w minionym 
systemie zatrudniały niemal wszystkich absol
wentów. W obecnej sytuacji przemian gospodar
czych rynek pracy w rejonie Międzyrzecza nie 
jest w stanie wchłon~ć tak ~użej liczby ab~ol
wentów szkół, główn1e w takich zawodach jak: 
sprzedawca, fryzjer, technik rolnik, technik 
ochrony środowiska, mechanik pojazdów samo
chodowych, rolnik, mechanik maszyn (. .. ) . W 
związku z powyższą sytuacją występuje koniecz
ność podjęcia działań na rzecz organizowania 
kursów i przekwalifikowań w celu umożliwienia 
zdobycia nowych zawodów lub podniesienia 
kwalifikacji nie tylko pod kątem posiadanych 
ofert ale również zwiększenia szansy zatrudnie
nia w przyszłości- czytam w udostępnionym mi 
przez RUP w Międzyrzeczu opracowaniu. A je
żeli jest właśnie tak, to znaczy, że szkoły kształ
cą zbędnych fachowców. 

Obecnie w międzyrzeckim RUP zareje-
strowanych jest, jako bezrobotni: 

a) 250 sprzedawców 
b) 120 mechaników samochodowych 
c) 80 techników hodowców i rolników 
d) 60 fryzjerów 
e) 50 techników ochrony środowiska 
f) 51 piekarzy, ciastkarzy. 
Do powyższych liczb należy doliczyć jeszcze 

tegorocznych absolwentów. Wniosek jest oczy
wisty, należałoby zaprzestać naboru do klas o 
tych specjalnościach. "Istotnym czynnikiem 
powodującym zagrożenia bezrobociem młodych 
ludzi jest niedostosowanie systemu kształcenia 
do aktualnych potrzeb rynku" - raport RUP. W 
tym miejscu można postawić co najmniej dwa 
pytania:-jakie są aktualne potrzeby rniędzyrzec
kiego rynku pracy ?. Jak dostosować system 
kształcenia do zmieniającego się wciąż rynku 
pracy i kto powinien to zrobić? 
Odpowiedź na drugie pytanie jest prosta, to 

szkoły powinny zmieniać profile kształcenia 
dostosowując je do potrzeb lokalnego rynku 
pracy. A r ynek ten zależy od koniunktury go
spodarczej oraz strategii rozwoju regionu. Na 
przykład Zespół szkół Rolniczych w Bobowieku 
mógłby sprostać każdemu zapotrzebowaniu lo
kalnego rynku pracy tak co do ilaści jak i po
trzeb kształcenia. Szkoła dysponuje bowiem 
wciąż podwyższającą swe umiejętności kadrą 
pedagogiczną, zmodernizowaną bazą warunko
wą, pracownią komputerową, internatem ze sta
ł~wką. Odpowiedź na pytanie pierwsze pracow
m~y RUP starają się usłyszeć na posiedzeniach 
ReJOnowej Rady Zatrudnienia. 

Na posiedzenia te zapraszani są: dyrektorzy 

szkół , pracownicy, władze samorządowe, przed
stawiciele kuratorium. Ostatnie takie spotkanie 
odbyło się 17.06.br w ratuszu. Niestety, nikt z 
obecnych nie potrafił udzielić konkretnej odpo
wiedzi. Pracodawcy na naszym terenie to w więk
szości właściciele niewielkich, prywatnych za
kładów, którzy "poszukują pracowników o uni
wersalnych umiejętnościach, często odbiegają
cych od tych, które młoda osoba może nabyć w 
szkole. (. .. ) a więc: obsługa komputera i znajo
mość programów komputerowych, obsługa kas 
fiskalnych, praktyczna znajomość języków ob
cych oraz dyspozycyjność. "Za wykonywaną pra
cę najczęściej oferuj ą najniższe wynagrodzenia, 
które aktualnie wynosi 406 złotych. Coraz czę
ściej pracodawcy zatrudniają też stażystów. Jest 
to forma aktywizacji zawodowej absolwentów 
polegająca na zdobywaniu umiejętności prak
tycznych u pracodawcy bez konieczności nawią
zywania stosunku pracy. W tym czasie (od 3 do 
12 miesięcy) RUP wypłaca stażyście stypendium 
w wysokości 1/40 kwoty zasiłku dla bezrobot
nych. A więc przez rok pracodawca posiada dar
mowego pracownika. Gorzej jest z podpisaniem 
umowy o pracę. Zresztą pracodawcy między-
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rzeccy myślą raczej o tym jak przetrwać a nie o 
perspektywicznym zatrudnieniu. 
Władze samorządowe Międzyrzecza nie mają 

nic do powiedzenia w tej kwestii, ponieważ szko
ły średnie im nie podlegają , a strategii rozwoju 
gminy nie mają żadnej. Kuratorium realizuje 
politykę oświatową państwa reprezentowanego 
przez rząd, a dokładnie przez Ministerstwo Edu
kacji Narodowej. O nic nierobieniu, o marno
trawieniu czasu, o działaniach pozornych, o szu
mie informacyjnym wokół reformy systemu 
kształcenia i programu "Matura 2000" i innych 
rewelacjach wymyślanych coraz to przez urzę
dników tego resortu nie będę pisać, bo jakajest 
polska szkoła każdy widzi, a i nerwów w czasie 
wakacji szkoda. Wszyscy bowiem wiemy, że je
żeli nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pienią
dze. żeby zmienić system ksztakenia np. w szko
łach zawodowych i technikach (a one są głów
nymi dostarczycielami bezrobotnych) potrzeba 
pieniędzy, których rząd ponoć na oświatę nie 
ma. Międzyrzeckie szkoły są maleńkimi trybi
karni w tym anachronicznym, nierefolmowal
nym systemie. 

Anna Kużmińska-Świder 

P.S. Dziękuję paniom: Łucji Opali - kierowni
kowi RUP w Międzyrzeczu oraz Albinie Piotrow
skiej - zastępcy kierownika za rozmowę i udo
stępnienie materiałów informacyjnych. 

AKS 
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Y~ [gn;?/{d/f ~F/U:F 
Hello , Harry here once again. 
Not happy time in Poland , l 'm afraid. l have got one correct answer ( 
which is simply number 8 ) for my last month teaser from Michał and Paweł 
Kaczmarek.They sent me a postcard from Słubice and l just hope they are OK 
with so much water round them .This big flood is a tragedy for many people 
and a big life lesson for all of us.Let's try to help flood victims as much as we 
can.But "the show must go on " ...... .. ... ............... .. . 

The questions in this quiz are riddles-they may appear strange,but they all have logical answers. 
Find the correct answers in the box,and write them under the questions. 
1.What do elephants do when it rains ? 
2.Why do businessmen carry umbrellas? 
3.What kind ot umbrella does a businessman 

carry when it's raining very hard ? 
4.Twelve businessmen were standing under 

one smali umbrella , but none ot them gotwet.Why? 
5.Why did Shakespeare wear a red and green belt? 

6.Who wears the biggest boots in the army ? 
7.What can you add to a bucket ot water to 

make it lighter ? 
8.What can fali on water without gettingwet? 
9.How do you stop water coming into your house? 
1 O.What kind ot lian has purple feet? 

11 .Why dogiraffes have long neck? 
12.Why do white sheep sleep more than black sheep? 

D The soldier with the biggest feet. 

To keep his trousers upO HolesO 
Because it wasn't raining O 

The kind that makes its own wine. D 
Because there a re mor e o f t hem. D 
They get wet.D A shadow. 

A very wet one. D 
To join their heads to their bodiesD 

D Because umbrellas can't walk. 

Stop paying your water bill. D 

Send your letters to MACPHERSON SCHOOL OF ENGLISH ui.Dworcowa 12,66-400 Gorzów Wlkp., closing date 19.08.1997 

.a ZAKŁAD DOSKONALENIA ZAWODOWEG 
WARSZTAT SZKOLENIOWY 

Gorzów Wlkp. 66-300 Międzyrzecz, ul. Staszica 20, tel./fax 41 20 51 
Firma o 50-cio letniej tradycji w działalności 

szkoleniowo-produkcyjnej 

wyszkoli dla państwa uczniów 
w zawodach: tokarz 

ślusarz 

WYKONA USŁUGI: 
- obróbki skrawaniem 
- spawalnicze 
- ślusarskie 

na maszynach takich jak: 
- tokarki - uniwersalna, rewolwerowa, 
- wytaczarki - uniwersalna - precyzyjna (0,01), 
- frezarki - uniwersalna - pozioma, pionowa, 
-dłutownice, 

-wiertarki, 
- szlifierki - do płaszczyzn, wałków, otworów, 

wielowypustów 

Ten niezawodny sprzęt, doświadczenie specjalistów 
stanowi o wysokiej jakości obróbki. 

OKLEJARKA DZOJK 

Wielkości charakterystyczne: 
- grubość oklejanego elementu- 10-45 mm 
- prędkość przesuwu okleiny - 5 m/min 
- typ okleiny - naturalna, sztuczna 
- kształt i powierzchnia do klejenia 

- prosta, krzywoliniowa 
- rodzaj kleju - do pracy na goraco 
- moc silnika - 0,75 kW 
- wymiary: - wysokość - 800 mm 

- długość - 900 mm 
- szerokość - 700 mm 

- ciężar - 180 kg 

WIERTARKA STOŁOWA WSM-16 
ulepszona wersja WSD-16 WS-15 

Wielkości charakterystyczne: 
- średnica wiercenia: 3-16 mm 
- średnica wiercenia w żeliwie : 3-20 mm 
- max. odl. czola wrzec. od podstawy: 500mm 
- roboczy wymiar postawy: 258x315 mm 
moc silnika: O, 75 kW lub 0,55 kW 
- Wymiary obrabiarki: 

długość 360 mm 
szerokość 850 mm 
wysokość 1100 mm 

-ciężar obrabiarki : 160 kg 
Wiertarka posiada znak jakości .B" 
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PSIIGO PłłOBliMI 
ciąg dalszy 

Ponownie wracam do kilkakrotnie oma
wianej na łamach "Kuriera Międzyrzeckie
go" tzw. "psiej sprawy". Zabieram głos w 
związku z wydarze?-ie~, które dla mnie 
zakończyło się tragiczme. 19 czerwca br., 
w późnych godzinach popołudniowych, uda
łam się rowerem na Os. Zamkowe. Zabra
łam z sobą pieska - kundelka, którym opie
kowałam się od momentu, gdy znalazł się 
przed moim blokiem mieszkalnym wyrzu
cony z samochodu ~rzez poprzednich wła
ścicieli. W momencie, gdy skręcałam z ul. 
Waszkiewicza w ul. Libelta, z krzaków ro
snących przy skrzyżowaniu ulic "wynurzył 
się" nagle duży pies (owczarek kaukaski) i 
chciał mnie zaatakować. Nie wiem, co by 
się stało ze mną, gdyby w tej samej chwili 
atakujący pies nie zauważył mojego pieska. 
Odstąpił ode mnie i rzucił się na kundelka. 
Na moich oczach zagryzł go na śmierć. Nie 
pomogła interwencja dwóch panów, którzy 
chcieli ratować pieska. Owczarek groźnie 
na nich warczał. 

Nie muszę chyba pisać, jak straszne było 
to dla mnie przeżycie. Ten mały piesek był 
niezwykle łagodny, miły i mądry. Szczegól
nie zrozumieją sytuację osoby, które przy
garnęły bezdomnego zabiedzonego pieska, 
albo te, które oko w oko zetknęły się z agre
sją psa. 

Wypadek ten nasuwa refleksje ogólniej
sze. Od niedawna zapanowała u nas moda 
na psy olbrzymie, agresywne. Jeżeli taki 
pies ma nieodpowiedniego właściciela, sta
je się zagrożeniem o wiele większym niż 
najbardziej niebezpieczny bandyta. 

Jak to się dzieje, ze coraz częściej po uli
cach naszego miasta, nawet w samymjego 
centrum, bezkarnie spacerują właściciele 
ze swoimi "ulubieńcami": nieobliczalny
mi rottweilerami, wilczurami, bokserami 
i innymi olbrzymami, które przywiązane 
są do słabej smyczy, nigdy nie mają kagań-

ca, a często nie są zabezpieczone w ogóle. 
Bywa tez nierzadko, że biegają po ulicach 
samopas? 

W jakim celu ludzie w ogóle hodują gro
źne psy? Czy to nie jest kolej
ny przykład bezmyślnego 
"szpanowania"? Taki na 
przykład owczarek kaukaski 
jest przede wszystkim psem 
pasterskim. Według miaro
dajnych źródeł książkowych 
jest to pies bardzo siny, zły i 
nieufny wobec ludzi . Czy 
trzeba czekać na kolejną tra
gedię, żeby coś w tej niemo
ralnej sytuacji naprawdę szybko i radykal
nie zmienić? N a cóż mi papierkowe zarzą
dzanie władz miasta, artykuły w "KM." 
nadkomisarza Eugeniusza Sawińskiego do
tyczące represji wobec właścicieli psów, 
które stanowią bezpośrednie zagrożenie dla 
ludzi, skoro w postępowaniu właścicieli 
agresywnych psów nic się nie zmieniło? 
Trzeba by przejrzeć się uważnie ludziom 
posiadającym groźne psy. Czy dorośli do 
tego, żeby je posiadać? Najczęściej winy 
psiej agresji należy upatrywać po stronie 
człowieka, który uczy swego "pupilka" je
dynie niekontrolowanej agresji. 

Dlatego też jeszcze raz z całą stanowczo
ścią podkreślam, że osoby posiadające agre
sywne psie olbrzymy i nie troszczące się 
absolutnie o bezpieczeństwo ludzi, powin
ny być napiętnowane przez ogół społeczeń
stwa i karane, ale nie symboliczną złotów
kę, tylko w taki sposób, żeby na przyszłość 
pamiętały, co należy do nich "psich obo
wiązków". 

Na razie cena kalectwa bądź życia (jak 
było w moim przypadku) równa się w na
szym mieście niewielkiemu mandatowi 
pieniężnemu , adekwatnemu do np. wyso
kości mandatu nałożonego osobie, która 
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przeszła przez ulicę w miejscu nie wyzna
czonym dla pieszych. 

Z pisma, które otrzymałam z Komendy 
Rejonowej Policji dowiedziałam się, cytuję : 
"Właściciel psa Jan Stawiski, zamieszkały 
ul. Libelta.. .. został ukarany grzywną na 
drodze postępowania mandatowego". za
nim otrzymałam to pismo, chciałam się 
upewnić, kto jest właścicielem psa. Policjant 
Halczak (imienia nie znam) pełnił dyżur 
19 czerwca i na telefoniczne wezwaniejed-

nego ze świadków interweniował 
w opisanym zdarzeniu. Po kilku 
dniachjednak "zapomniał" całko
wicie nazwisko i adres właściciela 
psa, więc zmuszo:na byłam te dane 
uzyskać sama! Fojechałam samo
chodem ze znajomymi na ulicę Li
bełta - wspomniany wyżej owcza
rek spacerował "luźno" po pose
sji, bez żadnego zabezpieczenia -
przy bramie posesji bawiło się 

dwoje dzieci w wieku 5-7lat; w każdej chwili 
mogły bramę otworzyć i pies swobodnie 
mógłby opuścić posesję. Jeszcze kilkakrot
nie byłam w tym miejscu. Kilka razy bra
ma była szeroko otwarta - pies spacerował 
znów "luzem". Tak samo jak w dniu wy
padku - wtedy też brama posesji była sze
roko otwarta. Pytam więc ludzi odpowie
dzialnych za bezpieczeństwo mieszkańców 
miasta -jak długo jeszcze będą terroryzo
wać nas nieodpowiedzialni ludzie swoimi 
psami śmierci?! 

Przy okazji tej sprawy dowiedziałam 
się że w Międzyrzeczu nie istnieje Towa
rzystwo Opieki nad Zwierzętami. Apelu
ję więc do wszystkich chętnych, aby do 
redakcji "Kuriera Międzyrzeckiego " 
zgłaszali swój akces przynależności do 
TOZ. Jestem skłonna reaktywować dzia
łalność tego stowarzyszenia, które bra
łoby w obronę bezbronne zwierzęta, a 
także zajęłoby się właścicielami psów, 
agresywnych, którzy nie sto sują się do 
ogólnie przyjętych nor m współżycia w cy
wilizowanym społeczeństwie . 

Lidia Nowaczyńska 

• Od 18 do 22 czerwca 97 roku w Lipsku 
trwała polsko - niemiecka współpraca mło
dzieży. Miała ona na celu zebranie pienię
dzy, które zostaną przeznaczone na bied
ne dzieci z Peru. Całą zbiórkę zorganizo
wał tamtejszy kościół ewangelicki, a mię
dzyrzecka młodzież przyczyniła się do niej. 

MIĘDznlZECKA MŁODZIEZ 

Ja również tam byłam, więc mogę po
wiedzieć na czym polegał nasz wkład w tę 
akcję . Otóż przez te wszystkie dni, które 
tam spędziłyśmy były tam same dziewczy-

WSPOMAGA BIEDNE DZIECI Z PERU! 
ny), wraz z naszą opiekunką panią Jolą 
Glurą przygotowywałyśmy jedzenie (py
szne pierogi i jeszcze lepsza kaszę z owo
cami), które później sprzedawałyśmy, a za
robione przez nas pieniądze "szły" wła-

śnie na wyżej 
ymieniony 

cel. U czestni
czyliśmy także 

w różnego ro
dzaju impre
zach organizo
wanych w Lip
sku, były to 
koncerty, 
spektakle tea
tralne itp . 

Przez te cztery dni, wraz z naszymi ko
legami, mieszkałyśmy w niemieckiej szko
le i właśnie tam sprzedawałyśmy przygo
towane przez nas jedzenie. 

A co do naszych niemieckich kolegów to 
bardzo miło nas przyjęli, a że zbiórka pie
niędzy dla dzieci z Peru odbywała się rów
nież rok temu, niektóre z nas już ich zna
ły, ponieważ w tamtym roku też tam były. 

Przedstawicielce z Peru bardzo podoba
ło się to co robimy dla dzieci z jej kraju. 
Zostałyśmy nawet zaproszone do Peru, tyl
ko że jest mały problem: podróż kosztuje 
bardzo, bardzo dużo pieniędzy, a tylu nie
stety nie mamy. 

Emilia 
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Parniętajcie o ogrodach 
Bluszczem ku oknom 
Kwiatem w samotność 
Poszumem traw 
Drzewem co stoi 
Uspokojeniem 
Wśród tylu spraw 
Parniętajcie o ogrodach 
Przecież stamtąd przyszliście 
W żar epoki użyczą wam chłodu 
Tylko drzewa, tylko liście 
Parniętajcie o ogrodach 
Czy tak trudno być poetą 
W żar epoki nie użyczy wam chłodu 
Żaden schron, żaden beton ... (. . .) 

Ten fragment pięknego wiersza Jonasza Kofty dedykuję pewnemu mie
szkańcowi· naszego miasta, który z premedytacją uśmierca 30 letni pla
tan. Drzewo jakoby zacienia mu garaż i naruszajego konstrukcję . Wobec 
odmowy UMiG wycięcia rosnącego na sąsiedniej posesji drzewa obywa
tel X wywiercił w jego korzeniach i pniu ponad dwadzieścia otworów i 
wsączył w nie trujące substancje. Kombinując, że gdy drzewo uschnie 
trzeba będzie je wyciąć. Nie przypuszczam, żeby obywatel X słyszał o 
Tantalu. Osobiście życzę mu podobnego losu po tamtej STRONIE ... 

Anna Kuźmińska Świder 

Wołanie o ciszę 
Mieszkam w Kęszycy Leśnej, 

wokół las, ptaki śpiewają. Pięknie! 
Lipiec, wakacje, nareszcie wypocz
nę . Otwieram okno, napawam się 
odgłosami przyrody. Nagle huk, 
ostre dźwięki przerywają kontem
plację ! To sąsiad na maksawłączył 
swoje radio, magnetofon, czy wie
żę stereo? Po jakimś czasie niemal 
ze wszystkich okien otoczenie 
bombardowane jest kaskadą 
dźwięków. Dlaczego? Dlaczego 
muszę zamykać okno, aby nie zwa
riować od nadmiaru hałasu? Dla
czego ktoś nie szanuje mojego pra
wa do ciszy? Siedzę w zamkniętym, 
dusznym pokoju, bo ostry rap,rock 
czy "Majteczki w kropeczki" są 
wszechwładne. A przecież niedaw
no uciekłam z Waszkiewicza przed 
smrodem, kurzem i właśnie HA
LASEM. Rzucam więc hasło: "Sza
nujmy nerwy i uszy sąsiada" , może 
nie ma on ochoty na codzienną 
dyskotekę? Nie sądzę, żeby ten 
tekst coś zmienił na naszych osie
dlach. Ludzie bowiem boją się ci
szy, bo mogliby przypadkiem usły
szeć siebie. Wszystkim zwolenni
kom i przeciwnikom ciszy dedy
kuję mądry wiersz Jonasza Kofty 
"Song o ciszy'' 

(. . .) A ja zaśpiewać dzisiaj chcę 
w obronie ciszy 

Choć wiem nie pora, nie miejsce 
i nie czas 

Bo gdy się milczy, milczy, milczy 
To apetyt rośnie wilczy 
Na poezję 
Co być może drzemie w nas 
Przecież już dosyć mamy 

Huku i jazgotu 
Ale gdy cicho to źle 
I głupio nam 
jakby się zepsuł życia 

niezawodny motor 
Coś nie w porządku 
jakbyś był już nie ten sam 
Cisza zagłusza, sam już nie wiesz 

jakijesteś 
Więc wszystko wyłączasz 

wszystko co pod ręką masz 
A gdy się milczy, milczy, milczy 
To apetyt rośnie wilczy 
Na poezję 
Co być może dżemie w nas 
Gdy kiedyś łomot nagle umrze 

w dyskotekach 
Do siebie dalej nam będzie 

niż do gwiazd 
Zanim coś powiesz tak jak 

człowiek do człowieka 
Cisza zgruchocze i wykrwawi 

wszystkich nas 
Dlatego uczymy się ciszy 

i milczenia 
To siostry myśli, świadomości 

przednia straż 
Bo gdy się milczy, milczy, milczy 
To apetyt rośnie wilczy 
Na poezję 
Co być może drzemie w nas 

Anna Kuźmińska-Świder 

P.S. Lubię muzykę , ale w takich 
warunkach znienawidziłam nawet 
mojego ukochanego Niemena wraz 
z kultowym dla mnie utworem 
''Wspomnienie". 

Do napisania tego artykułu 
skłoniło mnie zdarzenie, w wy
niki którego znalazłem się na 
Oddziale Wewnętrznym a kon
kretnie na Sali Intensywnej 
Opieki Kardiologicznej w Mię
dzyrzeczu. 

Zawsze uważałem siebie za 
człowieka silnego, któremu pod 
względem zdrowotnym nic nie 
może zagrozić. Niestety pomy
liłem się i to bardzo. Pomimo 
wielokrotnych ostrzeżeń leka
rzy bym 
nie szarżo
wał dnia 
18 .06 .97r. 
niosąc śre
dniej wiel
kościpaku
nekzdusiło 
mnie w klatce piersiowej do tego 
stopnia, że początkowo nie mo
głem wykonać żadnego ruchu. 
Błyskawiczne przetransporto
wanie mnie karetką do szpitala 
przez chor. lgnatowicza być 
może uratowało mi życie . 
Pragnę zaznaczyć, że od po

czątku pobytu w szpitalu nie 
mając tzw. pleców czułem, że 
jestem objęty troskliwą opie
ką medyczną począwszy od 
ordynatora a kończywszy na 
salowej. Ordynator oddzia
łu dr Piotr J armużek chcąc 
wyeliminować wszystkie nie
jasności związane z moim ser
cem, z braku możliwości sprzę
towych wysłał mnie karetką 
na badanie specjalistyczne do 
Gorzowa, by w następnej ko
lejności skierować mnie do 
Pomorskiej Akademii Medycz
nej na oddział Kardiologii w 
Szczecinie, za co jestem mu 
niezmiernie wdzięczny. 

Pani dr Barbara Dąbrow
ska, jak zwykle ciepła i ser
deczna. Przy jej miłym głosie 
człowiek zapomniał o bólu, i 
śmiem stanowczo stwierdzić, 
że przez wielu lekarzy powin
na być brana za wzór fachowo
ści, moralności i etyki lekar
skiej . Jednym z badań zleco-

nych przez kardiochirurga ze 
Szczecina miała być gastrosko
pia zrobiona na miejscu w Mię
dzyrzeczu. 

Dr Maciej Wierzbicki, 
który wykonuje wraz z panią 
oddziałową Maria Łakomą wi
dząc strach w moich oczach 
uspokoił mnie do tego stopnia, 
że zrobiłem się obojętny prze
chodząc to badanie bez streso
wo . 

Dr Radosław Lorenz to le
karz, który potrafi rozładować 
każde napięcie. Wchodząc rano 
do sali by przeprowadzić ruty

nowe bada
nia pacjen
tów miał w 
zanadrzu 
zawsze ja
kąś "bom
bę" czym 
wywoływał 

wesołość, ajak wszystkim wia
domo śmiech to zdrowie. 

Jestem też wdzięczny "swo
jemu lekarzowi dr Ignatowi
czowi, który na dyżurach i 
poza nimi na bieżąco intereso
wał się stanem mego zdrowia. 
Nie sposób tez pominąć pań 
pielęgniarek, które przez całą 
dobę otaczały mnie opieką. 

Wszystkie panie były miłe i 
sympatyczne, ale te które naj
bardziej zapamiętałem to: 
Anna Szerszeniów, Justyna 
Mikowska oraz panie z "R
ki"- Renata Warzych, Mag
dalena Filipiak o jakże mi
łym i ciepłym sercu, a także 
Agata Nowacka uosobienie 
dobra, którą śmiało można na
zwać pielęgniarką z powołania. 
Kończąc ten artykuł składam 

wszystkim podziękowania za 
opiekę oraz ostrzegam wszyst
kich puszystych i palących, że 
nie są nietykalni i w pełni bez
pieczni. 
Chciałbym na koniec ży

czyć · wszystkim pacjentom 
podobnych doznań , by ich 
pobyt w szpitalu nigdy nie był 
koszmarem. 

Międzyrzecz ul. Fabryczna · 3 
tel/fax (095) 41-16-47 

oferuje: 
cement luz, worki 

* wapno hydrat. worki 
*papa 

*lepik 
*wełna 



• Drzwi składane 
• Sza~, garderoby, wnęki 
• Zabudowa na dowolny wymiar 
• Kolorowe lustra i płyty 

Waldemar Skibicki & Mieczysław Sieradzki 
Os. Kasztelańskie 17 A/9, 66-300 Międzyrzecz 

oferta wykonawcza 
* roboty dekarskie - papa termozgrzewalna 
* gonty bitumiczne 
* ocieplenie stropodachów 

Tel. 42-10-85 lub tel. 42-12-97 

Firma Usługowo Ha dlowa 
Edward Krajcer 

Mlędzyrzecz, Os. Centrum 140/3 
tel. 421551,412936, kom. 090652186 

AUTORVZOWANY PRZEDSTAWICIEL FIRMY 

~Vaillan 
·KOTŁOWNIE OLEJOWE l GAZOWE 
- INSTALACJE C.O. Z MIEDZI l POLOPROPYLENU 
-INSTALACJE WODOCIĄGOWE l KANAUZACYJNE 

PRZEDSIĘBIORSTWO TECHNIKI INSTALACYJNEJ 

~~AI',OLn AH»BIEJf FBDI:ŃSE:E 

66-300 Międzyrzecz 
ul. Chrobrego 30 

(tel./fax 095/41-24-50, tel. 090/61-66-20) 

PROJEKTOWANIE • WYKONAWSTWO • DORADZTWO TECHNICZNE 
* lnstacje grzewcze, sanitarne 

i gazowe 
* Ekologiczne i energooszczędne 
źródła ciepła 

* Instalacje i urządzenia wentylacyjne 
* Sprzedaż materiałów instalacyjnych 
* Serwis techniczny kotłowni 
. olejowych i gazowych 



!iT/HJ.: 

PILARKI SPALINOWE l ELEKTRYCZNE 
KOSY SPALINOWE 
PRZECINARKI DO BETONU l ASFALTU 
ŚWIDRY GLEBOWE 
MYJKI WYSOKOCIŚNIENIOWE 

Międzyrzecz 

ul. Poznańska 16/A · 
t e l./f ax (095) 41 27 16 

® 

KOSIARKI SPALINOWE l ELEKTRYCZNE 
NOŻVCE DO ŻVWOPŁOTU l TRIMERY 
ROZDRABNIACZE DO GAŁĘZI 
MIKROCIĄGNICZKI 

Prowadzimy sprzedaż na raty bez żyrantów 

·Ieus:;c 

ie kamieniem 
następnych 

sercu w:;crus:;ceniem 
.. . 

45 roc:;cnicę ślubu 

ant~lte i Stefanowi C9yraniakom 

moc ;iyc:;ceń 

składają~ 

córka, syn, 
· wnuki 

i prawnuc:;cek. • 

School o f English 
' 

66-400 Gorzów Wlkp, ui.Dworcowa12 

tel. 203-578 
l f ERNET e-nJaii :Al\tArt·Rd :lama@sh•<o. pl. 

FILIA 
MACPHERSON SCHOOL OF ENGLISH 

w MIĘDZVRZECZU 

Angielski z nami jest łatwy ! 



~T~~fO li.~"PflfEeD\IIE ~~~~lłN11 

66-300 MIĘDZYRZECZ 
NOWE MIEJSCE : ul. ŚWIERCZEWSKIEGO 23 

• 4--12024 

Kasy Fiskalne 
JUŻ OD 1500 NEFTQ 

EL ZAB 
SAlVISU C3 
AP~LL~ 
~PTIIVIUS 

lEJlVI 
CASI~ 

MPUTERY OD POPULARNYCH DO PROFESJONALNYCH * 

'131J(J~an '13tJclr .& ~wa SIJ61Jl~wska 

Optycy dyplomowani 

o'eca: 

- komputerowe badanie wzroku 

- realizację recept wydziału zdrowia 

- realizację zleceń prywatnych 

- szeroki asortyment opraw 

- każdy rodzaj 

szkieł 

Czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. 9.00 - 17.00 

i w soboty od 9.00 do 13.00 

66-300 Międzyrzecz, ul. 30 Stycznia 19 
rejestracja telefoniczna 42-15-42, w godz. 9.00-17.00 

Gabinet okulistyczny godz. przyjęć 
· edziałek, środa, czwartek, piątek od 16.00 

orek - soczewki kontaktow-e od 14.30 

u RZĄdZEN i A fiRMY 
<@ 

dlA MAjSTERkowiCZÓW 
i pROfEsjONAlisTÓW 

Kupisz ZA qoTówkĘ i NA RATY 
W sklEpiE 

66-~00 MiĘdzyRzEcz 
u L_ PozNAŃskA l 6Ą 

TEL_ (095) 4-l-27- l 6 



DOM:iil:KORKOWY 
· ul. Chopina 8 

66- 300 MIĘDZYRZECZ 
teł.: 0.95/41 10 26 

~-----------------------

KONKURS ... 
CO POWIEDZIAŁ 

BURMISTRZ? 

Po obejrzeniu fotografii 
propozycje podpisów do Redakcji. 
Uwaga dla niezorientowanych: .Burmistrz 
W. Kubiak to Pan drapiący się w głowę. 
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K(;}munikat 
.. . 4 

Międzyrze<!za. 
~ Głębokie:. 

ruchu pojazdów, · . samochodów w 
okresie 8-1 . . · z ograniczoną ilością miejsc 
parkowania i .. na festynie. 

Prosimy o ko'rzy<Stanie z komunikacji miejskiej PKS i PKP. 

GŁĘBOKIE 
PROGRAM FESTYNU 

8.08.97r. 
16.00 - oficjalne otwarcie festynu 

- turniej piłki siatkowej 
- konkursy, zabawy na świeżym powietrzu 
- występy artystyczne 
-nocny turniej brydżowy (amatorski) 
- zabawa taneczna na świeżym powietrzu 

9.08.97r. 
12.00- konkursy, zabawy sportowe (łyżworolkj , rower y) 

- bieg wczasowicza w różnych kategoriach wiekowych 
-turniej piłki siatkowej cd. 

16.00- występ zespołu folklorystycznego 
- występ kapeli podwórkowej 
- konkursy, turnieje, zabawy 
-aukcja 
- gra-zabawa - konkurs niespodzianka!!! 
- imprezy na wodzie 
- występ zespołu rockowego 
- regaty żeglarskie 

0.00 - ognisko, szanty 

10.08.1997r. 
12.00- zawody i konkurencje sportowe : dla dzieci, dla 

dorosłych, rodzinne, pokazy sprawnościowe 
- występy artystyczne 

Organizatorzy przygotowuj ą ponadto wiele ciekawych niespodzia
nek. Przez okres festynu odbywać się będzie wielki kiermasz. 

W trakcie trzydniowej imprezy prowadzona będzie zbiór· 
ka pieniędzy oraz loteria fantowa, z której całkowity do
chód przeznaczony zostanie na pomoc dla powodzian. 

Wszystkie osoby prywatne i instytucje, zakłady pracy zaintereso
wane uczestnictwem w festynie proszone są o kontakt telefoniczny 
(095) 412033 lub osobisty w recepcji ośrodka Głębokie. 

Organizator zy --------------------

Jesteśmy inwalidami ruchu i 
podobnie jak redaktor KM: e. Luc 
borykamy się z barierami archi
tektonicznymi.A jest ich w Mię
dzyrzeczu bez liku. Z tego powo
du miasto jest dla nas praktycz
nie niedostępne . 

Wszystkie instytucje, urzędy, 
budynki użyteczności publicznej , 
kościoły i banki to schody, scho
dy, schody ... Międzyrzecz nie jest 
miastem przyjaznym dla inwali
dów, a co gorsza nie prędko bę
dzie. 

Do tej smutnej dla nas refleksji 
skłoniła nas obserwacja remontu 
Pomorskiego Banku Kredytowe
go w Międzyrzeczu. Z nadzieją pa
trzyliśmy na ten prowadzony z 
rozmachem i zapewne ogromnym 
nakładem finansowym remont. 
Patrzyliśmy z nadzieją, bo wie

rzyliśmy, że będzie to pierwszy 
bank w mieście bez barier dla in
walidów, n p. z pięknym podja
zdem dla wózków. Niestety, po
wstał balkon , kolumny, trawnik i 
schody, schody, schody .. 

P rowadzimy duży sklep ze 
sprzętem znanej fi r my, jesteśmy 
więc częstymi klientami banków. 
Szkoda więc, że dyrekcji Pomor-

skiego Banku Kredytowego w 
Międzyrzeczu nie zależy na takich 
klientach jak my, że przyczynia 
się ona do dyskryminacji naszej 
grupy społecznej nie uwzględnia
jąc naszych potrzeb. 

Jeszcze bardziej bulwersuje nas 
fakt, że taki (tzn. pozbawiony 
uzgodnień dla inwalidów) projekt 
przebudowy PBK w Międzyrze
czu został zatwierdzony przez 
nadzór budowlany w Urzędzie 
Rejonowym. O ile nam wiadomo 
przystosowanie budynków dla 
inwalidów jest warunkiem obli
gatoryjnym dla wszystkich inwe
storów. 

Pomimo więc deklaracji słow
nych ze wszystkich stron (że po
trzeby ludzi niepełnosprawnych 
zostaną uwzględnione) kiedy do
chodzi do ich realizacji w prakty
ce o niepełnosprawnych nikt nie 
pamięta, czego przekładem jest 
przebudowa Pomorskiego Banku 
Kredytowego w Międzyrzeczu. 
Stwierdzamy więc jeszcze raz: 
Międzyrzecz jest miastem, w 
którym dyskryminuje się niepeł
nosprawnych. 

Marian Utraczyk 
Zbigniew Łuczak 

:Dziś p:ra;~d.zi.~ch.. 
~a:rgul.i. j'DŻ :n..i.e xn...a! 

Są za to N owaki, Kaczmarki, Kowalscy i inni. Przynajmniej w Między
rzeczu. 

Okazuje się, że nasze miasto w statystyce najpopularniejszych nazwisk 
mieści się w średniej krajowej. 

Najpopularniejsi u nas to: 
l. Nowakowie- 205, 2. Kaczmarkowie- 150, 3. Kowalscy- 61 
Brzmienie nazwisk nie stanowi więc dowodu na liczebną przewagę 

repatriantów ze wschodu i ich potomków nad innymi nacjami. W szcze
gólności nie stanowi dowodu na przewagę nad poznaniakami, którym 
Kaczmarki dały potężny argument do ręki w udowadnianiu wielkopol
skości Międzyrzecza. 

Nic to! Do odrabiania strat można przystąpić od zaraz. 
Andrzej Świder 
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gr; Y'krlera Llęchyr%ec.~le?r;· .. 
wspominać panią mgr D. Marzec-Pawłow. 
ską, naucz~ci~lk~ od , dykcji ~uzycznych 
umuzykalmema 1 choru. Dz1ękuję Jej z ' 
to, że wprowadziła mnie w świat teorU 
muzyki, a chóralne śpiewanie nie tylko 
ćwiczyło nasze głosy, ale też uczyło odpo.. 
wiedzialności grupowej i koleżeństwa. 

''W tej szkole spędziłam 6 laf' 
W wieku 9lat rozpoczęłam naukę w Pań

stwowej Szkole Muzycznej I stopnia w Mię
dzyrzeczu, a dnia 20.06.97 r otrzymałam 
dyplom jej ukończenia. 

się poprawimy. Właśnie zamiłowanie do 
nauczycieli i zaangażowanie pedagogów 
sprawiło, że nie potrafiliśmy ich zawieść. 
Nauczyciele cieszyli się z naszych osiągnięć, 
a w trudnych chwilach szczerze nam po
magali. 

Pani E. Skibicka, prowadząca orkiestrę 
szkolną, przekonała nas, że sukces zespołu 
zależy od zaangażowania, sumienności i 
pracowitości wszystkich jego członków. 

Teraz z tego okresu nauki pozostały mi 
tylko miłe wspomnienia, jakieś dziwne roz
żalenie, dlatego te lata tak szybko minęły i 
gdy pomyślę, że we wrześniu w tej szkole 
na mnie nikt nie będzie czekał, jest mi bar
dzo smutno. 

Przede wszystkim już nie będę się spoty
kać ze wspaniałym dyrektorem, nauczycie
lami, p. Karkucińską (szkolną księgową) i 
jej mężem oraz wszystkimi pracownikami, 
którzy codziennie ·z sympatią i serdeczno
ścią nas witali, mimo że przecież nie za
wsze byliśmy grzeczni. 

Szczególne wyrazy szacunku należą się 
dyrektorowi mgr K. Dziembowskiemu , 
który był dla nas bardzo cierpliwy, opie
kuńczy i zawsze służył dobrą radą. Pan dy
rektor nigdy się na nas nie gniewał, cho
ciaż czasami (a może często) miał ku temu 
powody. 

N atomiast pan K. Ochal zapoznawał 
mnie z techniką gry na pianinie (szkoda 
tylko, że tak krótko ze mną współpraco
wał). 

Jeszcze raz serdeczne dzięki moim Nau
czycielom i całemu Gronu Pedagogiczne
mu PSM za trud włożony w moje kształce
nie muzyczne. 

A koleżankom i kolegom, którzy konty
nuują naukę w tej placówce i tym, którzy 
ją rozpoczną w roku szkolnym 1997/98 ży. 
czę wytrwałości (bo warto), tylko sukce
sów muzycznych, samych piątek i szóstek 
oraz wspaniałych, trwałych przyjaźni. Również do zajęć nie zawsze się przygo

towaliśmy, ale nauczyciele nam ufali i wie
rzyli, że na kolejnych lekcjach na pewno 

Osobne słowa podziękowania kieruję do 
pani mgr I. Matusznej , mojej nauczycielki 
prowadzącej, od gitary, dzięki której nau
czyłam się grać na tym instrumencie. Za
wsze cierpliwa i wyrozumiała w stosunku 
do mnie sprawiła, że gitarę szczególnie po
lubiłam . Również z ogromna sympatią będę 

absolwentka 
Anna Święcicka 

!lkdaJ9a ''%triera Lięrk?r~ecit~" 

17 maja 1997 roku o godzi
nie 10.00 w Szkole Podstawo
wej nr 6 w Międzyrzeczu roz
począł się finał Szkolnego 
Konkursu Poprawnej Pol
szczyzny, któremu od począt
ku towarzyszyło motto: 
"Czytać dawne języki i obce 

rozumieć dobrze jest, lecz oj
czysty trzeba naprzód 
umieć", zaczęrpnięte z utwo
ru Fr. K. Dmochowskiego. 

W tym konkursie mógł 
wziąć udział każdy uczeń na
szej szkoły. Odbył się on w 
trzech turach. Pierwsza i dru
ga polegały na rozwiązaniu 
polonistycznych krzyżówek, 
za które łącznie można było 
zdobyć sto punktów. Aby do
stać się do trzeciej tury, nale
żało uzyskać minimum sie
demdziesiąt pięć punktów. I 
właśnie taką ilość punktów 
zdobyło siedemnaście osób. 
Niestety, nie wszyscy wzięli 
udział w ostatecznej rozgryw
ce, na którą przybyli jako go
ście: nasza dyrektorka - pani 
Lucyna Kalisz oraz sponsor 
nagród - pan Roman Strzel
czyk. Przed wejściem do sali, 
każdy z nas wylosował numer 
swojego miejsca. Każdy nu
mer powtarzał się czterokrot
nie i w ten sposób zostaliśmy 
podzieleni na cztery grupy. 
Każdy z nas musiał odpowie-

dzieć na sześć pytań, za które 
łącznie mógł uzyskać dwa
dzieścia sześć punktów. Jed
no z zadań na przykład 
brzmiało: utwórz nazwę mie
szkańca od "Nowy Targ" czy 
"Zielona Góra" , inne np. trze
ba było utworzyć stopień wy
ższy od takich przymiotników, 
jak: chory, ludzki, ... Pierw
sze miejsce zajęła Justyna 
Janas, uczennica kl. VIIIB, 
drugie Wioleta Olejnik z kl. 
VIIIB, a trzecie Katarzyna 
Kurek z kl. V A W sumie na
grodzonych zostało osiem 
osób. Nagrody stanowiły róż
norodne słowniki ufundowa
ne przez pana Romana Strzel
czyka. Oprócz tego każdy z 
uczestników finału otrzymał 
dyplom oraz gratulacje spo
nsora pani dyrektor, organi
zatora konkursu oraz kole
gów. 

Atmosfera finału była bar
dzo miła. Prawie wszyscy byli 
uśmiechnięci i chyba nikt si'ę 
nie denerwował. Organizator, 
pan Dębicki, obiecał powtór
kę w przyszłym roku szkol
nym, jednak tym razem kon
kurs będzie rywalizacją mię
dzyszkolną. 

Małgorzata Gajewska, 
uczestniczka finału, 

uczenica kl. VII B SP-6 

, 

"HALO DWOJKA"! 
18 czerwca 1997r. nad 

Szkołą Podstawową Nr. 2 
pojawiła się ogromna chmu
ra, z której łzy lały się przez 
cały dzień . Ośmioklasiści 
żegnali się ze szkołą. N a 
ostatnim apelu samorząd 
przekazał władzę młodszym 
kolegom, oddano hołd sztan
darowi szkoły, dziękowano 
za wspólne lata pracy. Ostat
ni dzwonek był ledwo sły
szalny wśród szlochu. 

O godz. 17.00 odbyło się 
uroczyste spotkanie absol
wentów, nauczycieli i rodzi
ców. Najlepszym -17 uczniom 
- wręczono świadectwa z pa
skami, nagrody i dyplomy. 
Było tego sporo. 
Część artystyczna rozbawi

ła wszystkich. Rozpoczęła ją 
piosenka dla p. Dyrektor "Jol
ka, Jolka, pamiętasz?". Wszy
stkim nauczycielom dedyko
wano piosenki np. muzykom 
"Śpiewać każdy może", w-fi
storn "Nie poganiaj mnie, bo 
tracę oddech", katechetkom 
"Prawie do nieba wzięłaś 
mnie". 
Życie szkoły jest jak pro

gram telewizyjny - bogate i 
ciekawe. Dowiedzieliśmy się, 
że klasówki to "Seriale 
wszechczasów", zebrania ro-

dziców - "Familiada", wzywa
nie rodziców do szkoły "Au
dio- te l e", dyżury nauczycieli 
- "Ukryta kamera", pokój na
uczycielski "Piwnica pod Ba
ranami", gabinet dyrekcji i 
sekretariat - "Alternatywy 4 ", 
my to - "Zwyczajni, niezwy
czajni" a wybór szkoły śre· 
dniej - "Decyzja należy do 
ciebie". 
Dziękowaliśmy - my już 

absolwenci - za troskę, 
uśmiech i marzenie, za to, 
że chodząc twardo po ziemi, 
mogliśmy nosić głowy w 
chmurach. 

Na łamach "Kuriera ... " 
dziękujemy naszym wycho
wawcom p. E. Zakrzewskiej, 
M. Antonowicz, T. Sobolew
skiej, B. Pieli, J. Żuk i p. R. 
Baryle za pomoc w przygoto
waniu programu. . 

Dyrekcji, nauczycielom. l 

wszystkim pracownikom dzię
kujemy za to, że przez osiem 
lat nasza "dwójka" była na
szym drugim domem. 

W imieniu absolwentów 

Joanna Chorążewicz 
była przewodniczą~ 

MłodzieżoweJ 
Rady Szkoły. 
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§ KRONIKA § 
POLICYJNA 

l. W nocy 13/14.07.97r z 
parkingu przy ul. Wojska Folskie
go w Międzyrzeczu sprawca doko
nał kradzieży samochodu osobowe
go VW Golf o wart. 12500 zł na 
szkodę obywatela Niemiec. Skra
dziony pojazd w tym samym dniu 
odzyskano w m.Słońsk. 

2. W nocy 13/14.06.97r 
sprawca dokonał włamania do piw
nicy przy ul. Zachodniej Iwony B. , 
skąd skradziono rower o nazwie JU
BilAT, kolor niebieski , wart. 300 
zł. oraz WIGRY 3 o wart. 400 zł na 
szkodę Krzysztofa N. 

3. W nocy 17/18.07.97r 
sprawca po ukręceniu skobla w 
drzwiach włamuje się do garażu w 
Kursku Leszka W skąd zabiera ro
wer górski o wart. 800 zł. 

4. W dniu 18.06.97rTomasz 
N. zgłosił o fakcie kradzieży najego 
szkodę samochodu marki Fiat 126p 
nr rej. BCB8717, kolor czerwony. 
Poszkodowany utracony pojazd 
wycenił na kwotę 3600 zł. 

5. W dniu 18.06.97rwMiędzy
rzeczu przy ZSZ sprawca dokonał kra
dzieży roweru górskiego D RAGO N o 
wart 500 zł. na szkodę Krzysztofa B. 

6. W dniu 21.06.97r około 
godz. 2200 w Kęszycy Leśnej Ra
dosław L. kierując samochodem 
Fiat Ritrno potrącił pieszą Celinę M, 
któ ra w wyniku potrącenia doznała 
wielu obrażeń ciała. Sprawca zbiegł 
z miejsca wypadku. 

7. W nocy 21!22.06.97r w 
Międzyrzeczu ul.Waszkiewicza 
sprawca włamał się do sklepu spo
żywczego Antoniego T. ,skąd zabrał 
art. spożywcze o wart. 289 zł. 

8. W nocy 21!22.06.97r do
konano włamania do kiosku spo
żywczego Kazimierz Cz. skąd skra
dziono art. alkoholowe o wart. 891 
zł. Sprawcę zatrzymano, mienie 
odzyskano .Tej samej nocy ten sam 
sprawca włamał się do sklepu Mar
ka G., skąd skradł art. spożywcze 
o war t. 1450 zł. 

9. W nocy 22/23.06.97r do
konano włamania do sklepu Beaty 
G. na terenie targowiska miejskie
go, skąd skradziono odzież o wart. 
1200 zł . sprawców zatrzymano, mie
nie odzyskano w części. 

10 W dniu 22.06.97r Wie
sław K zgłosił o fakcie kradzieży 
na jego szkodę samochodu osobo
wego marki Fiat 126p. Pojazd osza
cowano na kwotę 3600 zł. 

11. W nocy 22/23.06.97r do
konano włamania do Przedszkola nr 
4 w Międzyrzeczu, skąd skradziono 
art. spożywcze o wart. 73 zł. 

12. W nocy 28/29.06.97rdo
konano włamania do samochodu 
marki Mercedes, skąd sprawca za
brał radioodtwarzacz samochodo
wy o wart. 170 zł. Poszkodowany 
Wojciech F. radio odzyskał. 

13. W dniu 28.06.97r Edward 
O. zgłosił o włamaniu i kradzieży z 
mieszkania telewizora, video, ante
ny satelitarnej oraz innych 
przedmiotów. Poszkodowany utra
cone mienie oszacował na kwotę 
7457 zł. 

14. W nocy 28.06.97r z po
sesji przy ul. Mickiewicza w Mię
dzyrzeczu sprawca dokonał kra
dzieży samochodu marki Audi 80, 
kolor granatowy. Poszkodowany 
Krzysztof S. utracony pojazd wyce
nił na kwotę 16000 zł . 

mł.asp.Jadwiga Fornalczyk 

9-{.ajsertfeczniejsze życzenia 
samych pogorfnych ani 

oraz spefn.ienia najskrytszych marzeń 
w zwiqzRJ! z przejściem na emeryturę 

rf(a 

sierż.szt. Zizisfawa 1Jł.YB[Z19{s1(f'Efj0 

życzq wrfzięczni za wzorowq s{uż6ę 
przewżeni i R!J(eizy 

z 'JJ(P w Mięrfzyrzeczu 

MłODZIEŻOWE 
8/IBKtiLTtll(lf CZ. w. 

SATANIŚCI w Polsce uważani 
są jako subkultura młodzieżowa lecz 
na Zachodzie zostali zakwalifikowa
nijako sekta religijna albo ruch kul
towy. Początki ruchu satanistyczne
go pojawiły się przed kilkoma wie
kami i zawsze związane były z opo
zycją wobec chrześcijaństwa i jego 
doktryny. 

Pewne elementy satanizmu wy
stępowały w środowiskach ludzi 
wierzących w istnienie tajemnych 
sił w przyrodzie i człowieku , a tak
że wśród osób zainteresowanych 
czarną magią. Motyw kultu szatana 
pojawił się także w literaturze ( 
głównie romantyzm i symbolizm ) . 
Najnowsza wersja współczesnego 
satanizmu została wypracowana 
przez Antona Sandora La Veya ur. 
w 1930 r w USA) . Był on treserem 
lwów, iluzjonistą, absolwentem stu
diów kryminologicznch fascynatern 
czarnej magii okultyzmu i opowie
ściach o wampirach. Początkowo 
praktykował satanizm prywatnie w 
swoim domu, gdzie wygłaszał płat
ne odczyty na temat literatury sata
nistycznej , czarnej magii , seksu i 
roli instynktów w życiu człowieka. 
Zyskał pewien rozgłos co pozwoliło 
mu założyć kościół szatana. Cere
monia powołania Kościoła i Szatana 
odbyła się w San Francisco, w Noc 
Walpurgii z 30. IV na l. V 1966 r. Od 
tego czasu satanizm miał stać się 
konkurencyjną doktryną dla orien
tacji teistycznych i materialistycz
nych . Według satanistów najważ
niejsze są trzy wartości :słowo jako 
nośnik informacji,pobłażliwość jako 
zabieg socjotechniczny, polegający 
na zacieraniu granicy między do
brem a złem, prawdą i kłamstwem, 
oraz muzyka jako nośnik emocji. 

Satanizm zawiera w sobie 
wszelką opozycję i nonkonfor
mizm, pozwala człowiekowi, który 
odrzucił Boga, stać się swoim wła
snym bogiem. Zdaniem satanistów 
człowiek nie powinien tłumić swo
ich instynktów. Podstawowym ce
remoniałem tej subkultury są " 
czarne msze". Opierają się one na 
prawie, że symetrycznym od
wróceniu liturgii chrześcijańskich, 
odbywają się w pomieszczeniu 
utrzymanym w kolorystyce czer
ni i czerwieni, w scenerii symboli 
w postaci odwróconego krzyża lub 
wizerunku głowy kozła- Bahorne
ta (jedno z imion i tradycyjnych 
wcieleń szatana). Cen tralny punk
tern miejsca kultu jest kamienny 
ołtarz, a w czasie czarnej mszy 
leży na nim naga kobieta w otocze
niu świec , co według satanistów 
tworzy tzw. " ołtarz ciała " . Cele
brans występuje w sutannie. 

W Polsce w zasadzie subkultu
ra satanistów pojawiła si ę dopiero 

po 1984 roku kiedy to na fali rosną
cej popularności zespołów speed
black-metalowych ( heavy -metal) . 
Odbyło się to po występie śląskiej 
grupy metalowej "Kat" na koncer
cie w I arocinie. Polski satanizm ma 
bardzo słabe podłoże kulturowe, 
chociaż wiele grup organizuje eonaj
mniej raz w tygodniu "czarne 
msze", ale zarówno wystrój adapto
wanych na te cele, zwykle dość 
przypadkowych pomieszczeń, jak i 
wiedza na temat kultu, są dalekie od 
ceremoniałów amerykańskich . 

Funkcje rytualne przejmują kon
certy speed-black-metalowe, w cza
sie których szarzy na co dzień sata
niści występują " w pełnym ryn
sztunku ". Najczęściej są to gęsto 
ćwiekowane, czarne, skórzane kurt
ki z napisem Ave Lucyifer, symbo
lem pentagramu, na szyi odwróco
ny krzyż, cały strój czarny z czer
wonymi akcentami ; w momentach 
największego " czadu " ze sceny 
podnoszą do góry pięści z wystawio
nym wskazującym i małym palcem 
-symbolem satanistów. 

Sataniści w Polsce od razu zyska
li dość ponurą sławę po ekscesach 
najarocińskim cmentarzu w 1986 r, 
kiedy w trakcie festiwalu prób owali 
tam odprawić tam "czarną mszę" , 
zarzynając przy okazji scyzorykiem 
małego pieska. Wrzawa podniesio
na przez publikatory spowodowała 
społeczną niechęć do członków tej 
młodzieżowej subkultury. Od tam
tej pory sataniści stali się najwyra
źniejszym negatywnym punktem 
odniesienia dla praktycznie wszyst
kich innych subkultur młodzieżo
wych. W praktyce najbardziej licz
ną grupą wśród satanistów są mło
dzieńcy w wieku 16-17 lat albo je
szcze młodsi. Swój "satanizm" trak
towali jako niebezpieczną pociąga
jącą przygodę, a trochę jak zabawę. 
Chcieli być po prostu przeciw, a 
samo słowo" Szatan", poprzez ne
gatywne skojarzenia dobrze nada
wało się do tego by być wyrażnie 
postrzeganym jako ktoś zdecydowa
ny na radykalny protest przeciw ca
łej zastanej rzeczywistości. 

W rejonie międzyrzeckim tego 
rodzaju subkultura młodzieżowa nie 
występuje chociaż niekiedy gościli
śmy pojedyncze grupy satanistów w 
okolicach MRU, lecz policyjne kro
niki nie odnotowały żadnych eksce
sów. 

Z policyjnego punktu widzenia 
członkowie tej subkultury bardzo 
często popełniają przestępstwa prze
ciwko życiu i zdrowiu ludzi, a w 
przyszłości na pewno trafią przed 
oblicze sądów za znęcanie się nad 
zwierzętami w świetle nowo uchwa
lonej ustawie. 

podinsp. Zbigniew MeJnik 
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Platan a właściwie platan klonolistny (Pla
tanus acerifolia) to wysokie drzewo ,do 35 m 
wysokości , o jasnej, cienkiej korze, która na 
pniu i grubych gałęziach łuszczy się dużymi 
płatami . Owocemjest suchy, buławkowaty,jed
nonasienny orzeszek otoczony u nasady dłu
gimi prostymi włoskami. Drzewo światłorząd
ne o szybkich przyrostach, sadzone chętnie w 
parkach lub wzdłuż ulic. Jest odporne na mro
zy i suszę oraz znosi doskonale warunki miej
skie i przemysłowe. N aj częściej wystepuje na 
zachodzie kraju. Nazwajego pochodzi od grec
kiego filozofa Platona, którego atletyczną syl
wetkę już w starożytności skojarzono z pozio
mym rozkładem konarów tego drzewa. 

Zasoby gminne to wyłącznie nasadzenia 
jeszcze przedwojenne znajdujące się na tere
nie byłego cmentarza ewangelickiego, wzdłuż 
fosy wokół zamku oraz jako pojedyncze egzem
plarze przy u licy Libelta i IGlińskiego . Poza 
miastem mamy jeszcze piękną aleję w lasach 
między Gorzycą a Głębokim i pomnikowy eg
zemplarz na Zamostowie. 

Fojedynczy platan znajdujący się w po
sesji Liceum Ekonomicznego przy ul. Libelta 
4 stał się przedmiotem wnioskowania o wy
cięcie jeszcze w ubiegłym roku. Stroną wnio
skującą był właściciel posesji przy ul. Libelta 
6. Wniosek ten przesłano z Liceum Ekono
micznego w dniu 18.01.97 do Urzędu Miasta i 
Gminy. W sprawie tej pojawiła się Gminna 
Komisja do Spraw Wycinki Drzew kończąc 
swoje działania protokółem z dnia 6.03 .97. 

Decyzją z dnia 20.03.97 stwierdziła, że 
jest drzewo kwalifikowane do pomnikowania 
i nie stanowi żadnych zagrożeń . Dopuściłajed
nak wykonanie cięć pielęgnacyjnych na sąsie
dnim kasztanowcu, którego wniosek też do
tyczył. 

W dniu 8.04.97 wpłynął kolejny wnio
sek ze strony właściciela posesji przy Libelta 
6 w sprawie odmowy wycięcia już tylko ka
sztanowca skierowany do Samorządowego 

KURIER MIĘDlYRZECKI 

Kolegium Odwoławczego w Gorzowie kiero
wany za pośrednictwem Burmistrza Między

rzecza. 
Decyzją z dnia 14.05 .97 uchylono zaskar

żoną decyzję oddając ją ponownie w kompe
tencje organów gminy. 

W związku z roszczeniami strony wnio
skującej uzasadniającej oczekiwania występu
jącymi zagrożeniami budowlanymi sprawę 
skierowano do Urzędu Rejonowego w Między
rzeczu . Na dzień dzisiejszy stwierdzono, że 
rzekomo zagrożony obiekt powstał bez pozwo
lenia na budowę . 

Na początku lipca br. zostałem powiado
miony przez starego kolegę o szczególnym ty
pie zabiegów pielęgnacyjnych , które zostały 
dokonane na wyżej opisanym platanie w po
sesji Liceum Ekonomicznego. Udałem się na 
miejsce i stwierdziłem 21 (dwadzieścia jeden) 
nawierceń w nabiegach korzeniowych od stro
ny muru dzielącego posesję nr 4 i 6. Odwierty 
o średnicy około 10 mm i głębokości ok. lO cm 
miały charakter uporządkowany świadczący 
o działaniu rozmyślnym. Ze wszystkich otwo
rów dokoałem ekstrakcji a roztwór wodny do
starczyłem do U. M. i G. w Międzyrzeczu wy
posażając go w stosowny opis. Na takie dzia
łanie uzyskałem zgodę Dyrekcji Liceum Eko
nomicznego uzyskując przy tym dodatkowe in
formacje. 

Próba pozyskania informacji od właści
ciela posesji nr 6 skończyła sie fiaskiem. Za 
pierwszym razem nie otworzono mi drzwi a 
za drugim razem za zakluczoną furtką latał 
jakiś pies, który sam się zapewne spuścił z łań
cucha. 

Brakujące informacje uzyskałem od 
członków Straży Leśnej z nadleśnictwa Mię
dzyrzecz i pracowników Urzędu Miasta. 

Szanowni Państwo. Zabieg kiwania czyn
ników oficjalnych i wpędzania ich na koniecz
ność usuwania suszek jest mi znany od lat. 
Jeszcze jako pracownik Stacji Sanitarno-Epi-

POLICYJNE AWANSE 
Z okazji Świeta Policji Komendant Główny awansował na kolejne stopnie służbowe 

niżej wymienionych funkcjonariuszy z Komendy Rejonowej w Międzyrzeczu: 

l) Zbigniewa Melnika na podinspektora policji 
2) Wiesława Krawczyka na nadkomisarza policji 
3) Zbigniewa Burzyńskiego na komisarza policji 
4) Mariusza Perdona na komisarza policji 

Komendant Wojewódzki P olicji awansował: 
l) Jana Sieka na sierżanta sztabowego policji 
2) Waldemara Krakowskiego na sierżanta sztabowego policji 
3) Ryszarda Szałaśnego na sierżanta sztabowego policji 
4) Jana Szmulkisa na sierżanta sztabowego policji 
5) Dariusza Dobrowolskiego na sierżanta sztabowego policji 
6) Andrzeja Kowalczyka na sierżanta sztabowego policji 
7) Mariana Kalka na starszego sierżanta policji 
8) Zbigniewa Smejlisa na starszego sierżanta policji 
9) Władysława Rydzanicza na starszego posterunkowego policji 

Wszystkim awansowanym gratulujemy i życzymy sukcesów w odpowie
dzialnej służbie dla społeczności r ejonu międzyrzeckiej Komendy. 

Z. M. 
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clemiologicznej w Międzyrzeczu miałem mo._ 
ność zetknąć się z różnymi sposobami podm~. 
tre~owywania. drzew na i przy p~atnych po. 
sesJach z zamiarem spqwodowama ich zarni 
rania i późniejszego wnioskowania o wycięc~ 
z powodu zagrożeń . e 

Widziałem jak wiercono, gdzie nacinano 
oraz co i gdzie nalewano i rozsypywano. By. 
wały problemy ze zidentyfikowaniem bezpo
średniego sprawcy, ponieważ nie działała wów. 
czas zasada prawdy domniemanej ale nie było 
przy tym problemów z identyfikacją toksyko
logiczną. Z reguły truciciel nie miał szans. 

Przypadek z ulicy Libelta 4 j est dla 
mnie przykładem nieuctwa i partactwa. 
Odwiertów w platanie dokonał jakiś tępak 
nie znający elementarnych podstaw botani
ki . ~dwie~ty od str?n~ muru nie spowodują 
zamierama korzem biegnących z tejże sto
ny ale osłabią całe drzewo . Ten piękny eg
zemplarz doskonale wiążący architektonicz
nie dwa budynki ,sklasyfikowany do opomni
kowania i nie stanowiący żadnego zagroże
nia budowlanego może zacząć zamierać na 
oczach edukowanej młodzieży. 

Siłami Gminy i fachowców zostały przd
sięwzięte zabiegi mające na celu uratowanie 
tego pieknego egzemplarza. Mamy na miejscu 
kompetentne firmy ogrodniczo-dendrologicz
ne i jest nawiązany kontakt z wojewódzkim 
fachowcem od takiego posesyjno-drzewnego 
bandytyzmu. Dokonano zabezpieczenia otwo
rów. 

Artykuł 86 Konstytucji Rzeczypospolitej 
Polskiej mówi, że "Każdy jest obowiązany 
do dbałości o stan środowiska i ponosi 
odpowiedzialność za spowodowane 
przez siebie jego pogorszenie. Zasady tej 
odpowiedzialności określa ustawa." Jest 
nią Ustawa o Ochronie Środowiska . 

Jeżeli zatem nasz platan z u licy Libelta 
4 zacznie schnąć w tym sezonie lub w przy
szłym nie będzie się właściwie ulistniać to są 
już uruchomione wystarczająco sprawne me
chaninizmy prawno-administracyjne i karne 
by takiemu miejscowemu watażce nie mają
cemu nic wspólnego z liberanizmem dołożyć 
kilkadziesiąt baniek do zapłaty i to z nie ma
łym okładem . 

R A.SZ AIVIY DC> 

SPfCJALISTYCZNfGO SKLfPU 
Z BitLIZNĄ DAMSK4 

PolEcAMy: 
.- biUSTONOSZE 

... body 
.-fiGi 

.,. koMplETy biElizNy 
... GORSETY 

.,. RAjSTopy włoskiE, 
fRANCUSkiE 

.,. slipy MfiSkiE 
... boksERki 

BEZBOLESNE 
PRZEKŁUWANIE 

uszu 
Zapraszamy 

na udane zakupy 
CZYNNE 9.00-17.00 11111J:.111HI[J 
sobota 9.00-14.00 

M l ĘDZYRZECZ Wl ELKOPOLSKI 
TARGOWISKO 
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ALE I<INO ~ 
w ObRzycAclt! 

Uprzejmie info~muję Szar:ownych ~zytel
"ków Kuriera Międzyrzeckiego a za Ich po

~ednictwem pozostałych_ ~i~szkańców Mię
dzyrzecza, że za sprawą IniCJatywy p. Grze
gorza Mikołajczaka zostało reaktywowane 
w Obrzycach kino. Tak, najmłodsi mieszkań
cy tej dzielnicy naszego miasta ~ego nie p~
rniętaj ą, ale do 1981 roku (?d kon~a lat pięc
dziesiątych) było w tut. szpitalu kmo dostęp
ne bezpłatnie dla pacjentów dwa razy w ty
godniu, bywało że i w niedzielę. Poza tym 
były seanse odpłatne dla zwykłych śmiertel 
ników (czytaj: pracowników i mieszkańców) 
w tym poranki dla dzieci. 
Charakterystyczną cechą tego kina była 

swoista, "rodzinna" atmosfera która nie po
zwalała na występy różnej maści "Nieokrze
sańców" w czasie seansu i potem, co jest 
charakterystyczne dla miejskiego kina 
"Świt". Świadomie użyłem tak delikatnego 
określenia by nie obrażać zwierząt. 

Kino w Obrzycach (na ok. 1000 miejsc) dzia
ła od początku lipca, byłem na filmie "An
gielski pacjent" i myślę, że przynajmniej 2 x 
w miesiącu będę widzem. Po prostu w kinie 
film odbiera się inaczej , lepiej niż w TV. 
Życzę "reaktywatorom" powodzenia, w 

tym również finansowego, by ich fiskus i 
Szpital traktowali łagodnie jako krzewicieli 
kultury, widzom zaś dobrego i świeżego re
pertuaru, spokojnej widowni, być może w 
przyszłości utworzenia Klubu. Był taki w 
Obrzycach też. 

Jak na razie informacja co do repertuaru, 
możliwa jest tylko na tablicy ogłoszeń 
obrzyckiego Szpitala. Myślę, że miejscowa 
centrala przy odrobinie życzliwości i dobrych 
chęci będzie skłonna informować potencjal
nych widzów telefonicznie o repertuarze (41-
29-41). 

Ryszard Krawiec 

PRZYUCZENIE 
DO ZAWODU 
W SUSZARNI 

Ochotnicze Hufce Pracy są wyspecjalizowa
ną państwowąjednostką organizacyjną stwarza
j ącą młodzieży zaniedbanej wychowawczo i 
opóźnionej w nauce wszechstronną pomoc i opie
kę poprzez możliwość uzupełnienia wykształce
nia, zdobycie zawodu a także rozwiązywanie 
wielu innych problemów psychiczno-społecz
nych. 
Ośrodek Szkolenia i Wychowania (OHP) w 

Międzyrzeczu istnieje już 25 lat. Takim stażem 
pracy jego jest kierownik - Ryszard Kubiak, 
świetny organizator, społecznik, zasłużony mię
dzyrzeczanin. 

To właśnie dzięki niemu w różnych zakładach 
pracy i firmach na terenie miasta i Gminy Mię
dzyrzecz pracuje 100 uczestników - młodocia
nych I i II rocznika. 

Na zdjęciu uczestnicy Ośrodka w Międzyrze
czu przy pracy w Suszarni pod kier unkiem Ste
fana Karolaka w lipcu 1997 roku. 

Foto i tekst Kazimierz Kulas 
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Zwyczajem w każdej szkole jest to, że pod 
koniec roku szkolnego są organizowane wy
cieczki . Stanowią one wynagrodzenie za cały 
rok "sumiennej pracy". Dwudziestego pierw
szego maja klasa VI "a" ze Szkoły ?odstawo
wej nr.4 dopełniła tradycji i wyjechała na bi
wak do Łagowa. Z Międzyrzecza do WieJow
si j ech aliśmy autobusem PKS. Dalszą część 
drogi mieliśmy iść pieszo. Zanosiło s ię na 
deszcz, ale nie padało ani razu . Mimo dość 
długiej drogi większość klasy nie czuła zmę
czenia. Jednak gdy zobaczyliśmy łagowskie 
wieże, poczuliśmy ulgę. Około godziny dwu
nastej dotarliśmy do domków, wzięli śmy na
sze bagaże od kolegi, który wraz z bratem je 
przywiózł. Bardzo dziękujemy mu za to, że 
nie musieliśmy dźwigać naszych ciężkich ple
caków. Zaraz po rozpakowaniu s ię poszliśmy 
zwiedzać zamek. Z przyjemnością zagłębili
śmy się w jego historię. Zbudowali go J o anni
ci w 1347 roku pomiędzy dwoma jeziorami. 
Był on s iedzibą komandorii zamku, a dziś jest 
główną atrakcj ą Łagowa . 

Str. 23 

Wolę nie opisywać przejść w nocy. Dość 
powiedzieć, że ku niezadowoleniu opiekunów 
nie marnowaliśmy czasu na sen. (Trzeba było 
uczcić "zieloną noc" ) Następnego dnia wy
ruszyliśmy w drogę dookoła Jeziora Łagow
skiego. Spacer był szczególnie atrakcyjny z 
powodu urozmaiconego ukształtowania tere
nu i uroku bukowego lasu. Poza tym w po
wietrzu czuło się zapach lata. W Łagowskim 
Parku Krajobrazowym przebywaliśmy około 
trzech godzin, przechodząc dziesięć kilome
trów. Potem była najlepsza część biwaku czy
li ognisko. To był naprawdę udany biwak, nie 
tylko my spisaliśmy się dobrze, także pogo
da która sprzyjała nam od samego początku. 
Za zorganizowanie biwaku pragniemy podzię
kować Pan i Małgorzacie Dziecic, która jest 
naszą wychowawczynią oraz Panu Arturowi 
Dudzie- drug iemu opiekunowi. W skrytości 
ducha mamy nadziej ę, że następny biwak bę
dzie o kilka dni dłuższy. 

Magdalena Krysiak 
wysłanniczka klasy VIa 

Sierpień w przysłowiach ludowych 
Sierpień nasz dostojny sierpień, 
p ełne stodoły i brogi. 
Przebrała się miara cierpień 
Plon f Plon niesie w nasze progi. 

*** 
Od głodnych cierpień najlepsze lekarstwo sierpień. 

*** 
Wawrzyniec pokazuje ( 10. VII!) , jaka jesień następuje. 

*** 
Na święty Gustaw (2. VIII) , snopy w polu ustaw. 

*** 
Gdy w pierwszym tygodniu pogoda stała, b ędzie zima długa i biała . 

*** 
Gdy Zuzanna z pogodą chadza ( 11. VII!), piękną jesień przyprowadza. 

*** 
Po świętym Bartłomieju (24. VII!) j edz już kluski na oleju. 

*** 
Gdy w sierpniu wiatr północny dmucha, następuje zwykle potem posucha. 

Kazimierz Kulas 
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Laboratorium Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Międzyrze
czu ul. Poznańska l 09 otrzymało ze środków Biura d/ s Zagranicznych 
Programów Pornocy o Ochronie Zdrowia bardzo nowoczesny analizator bio
chemiczny firmy ABBOTf-jednej z wiodących amerykańskich firm produ
kujących aparaturę medyczną. 

Analizator o nazwie Spectrum II jest w 
pełni automatyczny, wszystkie czynności są 
sterowane przez centralny komputer. 

Do wykonania analizy w surowicy krwi 
potrzebna jest znikoma ilość zarówno su
rowicy jak i odczynników. 

Na pojedyncze badanie zużywa tylko 
1/4 tego co zużywa się w mikrometrach 

wykonywanych ręcznie . 
Posiada trzy karuzele (jedna dla mate

riału badanego, druga dla kuwet reakcyj
nych, trzecia dla odczynników) z własną 
lodówką. 
Wodę potrzebną do analiz zużywa ze sta

cji wodnej przeprowadzając ją przez dejo
nizer i odpowiednie filtry. 
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Miejsca gdzie przebiega reakcja są za. 
nurzone w inkubatorze i podgrzewan 
do 37° C. e 

System dozowania ptób pacjenta i od. 
czynników jest złożony z mechanizmów au. 
tomatycznych oraz z miksera mieszające. 
go te dwa składniki. 

Badania mogą być zebrane w grupy tzw 
panele. · 

Oprócz badań .wykonanych na aparacie 
można uzyskać badania będące efektem 
wyliczenia . 

Istnieje możliwość za odpłatnością wy. 
konywania badań dla zainteresowanych. 

Zapraszamy do korzystania z na
szych usług. 

mgr Ewa Purpurowicz 

List do ... 
List do ciebie napisałem, 
bo się w tobie zakochałem. 
I odkochać się nie mogę, 

Lato. waka~e ... milość 
bo zostawię w sercu trwogę. 

(D. Borkowski) 

Nie wiem dlaczego wybrałam Ciebie, 
Dlaczego ciągle o tobie śnię? 
jesteś mi gwiazdką i słońcem na niebie 
i chyba dlatego kocham Cię? 

Pamiętaj, że Cię kocham, 
że szczerze cię miłuję. 
Tego, że Cię poznałam, 
nigdy nie żałuję. 

(B. Gajda) 

(D. Koziarska) 

Cierpię bo muszę 
Cierpię bo chcę 
Tylko dla ciebie 
bo kocham cię 

j est miłość bezmyślna i pusta 
Brutalnie omota i rwie się 
Unikaj jej wtedy starannie 
Bo tak miłość łzy niesie. 

(A. Sternik) 

(A. Kaczmarek) 

(fragmenty utworów na ten temat napisanych przez 
uczniów klas pierwszych ZSR w Bobowicku) 

Serce boli, serce płacze 
już cię nigdy nie zobaczę 
Ty uciekłeś niczym ptaszek 
Pod dziewczyny innej daszek. 

(K. Statkiewicz) 

Całus, całus-rzecz niewielka 
Całus, całus-bohaterka 
Całus, całus-to nie grzech 
Choćbyś całowała trzech. 

Z poniedziałku na wtorek 
spotkałem jolę 
Powiedziała mi skrycie, 
że mnie kocha nad życie. 
Była moja stokrotką 
kochałem ją słodko . 

(A. Łosowski) 

(L. Szczotko) 

Niechaj więź ta trwa na wieki. 
I niech wszyscy znają nas. 
A gdy umrę zamkniesz mi powieki. 
I niech wszyscy pamiętają nas. 

" ... do Marka Citki" 
Marek Citko postać bycza 
jak na kartach Sienkiewicza. 
Gdy go w Anglii zobaczyli 
to z domów nie wychodzili. 

Gdy we Włoszech strzelał gole 
kiwał pięknie samego Zolę. 
jak w jagielonii dobrze grał 
Andrzej Grajewski ściągnąć go chciał 

Gdy w Widzewie się pojawił 
wszystkie zalety swe objawił. 
jak na Wembley strzelił gola 
ludzie krzyczą: H ejże! H ola! 

(T. Sobczak) 

Dziękuję moim uczniom za udostępnienie te
kstów do druku. 
Zachęcam czytelników KM do nadsyłania 

swych utworów poetyckich, z przyjemnością 
wydrukujemy. 

Anna Kuźmińska - Świder 
(L. Dobrowolski) '*~ l 

, · ~~zecki .Ośrodek' Kultury r------------------, 
łłi V Terminarz filmowy l SpQrtu i Rekreacji 

\Y:. :Międzyrzeczu 

organizuje: 

- kurs tapca towarzyskiego 
dla dzieci w wiekU ,7-12 lat 

Ją' 2~09.100'7n godz.16:09 sala tańca domu 

Kino" Świt" w Międzyrzeczu l 
l 

01-02.08.1997r. 
godz. 19.00 "Gliniarz z metropolii" prod. USA od lat 15 

08-09.08.1997r. 
godz. 19.00 "Z dżungli do dżungli" prod. USA od lat 12 

15-17 .08.1997r. 
godz. 19.00 "Sara" prod. Polska od lat 15 

28-31.08.1997r. 
godz. 17.00 "Pinokio" prod. USA b/o 
godz. 19.00 "Ryzykanci" prod . USA od lat 15 '-.•.:.:' 

l 
l 
l 
l 
l 
l 
l 

L--------------~~--~ 
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BONJORNO 
ITALIA 

Ostatnie spojrzenie na wschodzące słoń ce, 
ostatnie spojrzenie na fale Adliatyku. Tak poże
gnaliśmy słoneczną Italię po dzi esięciodniowej 
wycieczce zorganizowanej przez biuro podróży 
z Łodzi. Dokładnie mówi ąc, uczniowie z nasze
go LO brali udział w konkursie ~eogr~cznyn; 
zorganizowanym przez czasopismo PoznaJ 
świat" gdzie zaj ęli drugie miejsce i otrzymali 
pięćdziecięcia procentowe dofinansowanie do 
wycieczki. 

Trzydziestoośmio osobową grupą wyruszyli
śmy dnia 10 czerwca na podbój Włoch . Na po
czątku nie mogłam sobie wyobrazi ć tych 24 go
dzin jazdy które mnie czekają lecz sama podróż 
była świetna. Najbardziej niezapomniane wido
ki to panorama Austrii i północnych Włoch. 

Zakwaterowani byliśmy na polu namiotowym 
w miejscowości Spina. Do morza mieliśmy kil
kaset metrów. Od pierwszego dnia przywitało 
nas gorące słoneczko i serdeczne Bonjorno. 
Każda z nas marzyła o ślicznej brązowej opa

l eniźnie (niektóre musiały za to słono zapłaci ć, 
spieczone czerwone ramiona i schodząca skóra 
- żadna przyjemność i dlatego przy każdej oka
zji wygrzewałyśmy się na słońcu w prawie czter
dziesto-stopniowej gorączce. 
Uzgo dniliśmy razem z opiekunami, że jeden 

dzień przeznaczymy na wycieczkę , zaś drugi na 
wypoczynek na plaży. 

W planie naszych wycieczek mieliśmy: Ra
wennę, Bolonię , San Marino, Padwę oraz Wene
cję. Wielkiego zaskoczenia doznaliśmy po przy
byciu do San Marino. Tam prawie w każdym 
sklepie można było porozumieć się po Polsku i 
płacić (nie tylko) polską walutą. Tutaj zachęca
ła każda wystawa, która przepełniona była świe
cidełkami ze srebra, lecz najpiękniejsze wysta
wy sklepowe były w Bolonii. 

W Wenecji było równie pięknie jak na zaj ę
ciach w książkach. Piękne malutkie uliczki, pły
wające gondole i malutkie kawiarenki. 

Grzechem byłoby nie spróbować prawdziwej 
włoski ej pizzy, dlatego też bardzo często gości
liśmy w restauracji na naszym ośrodku gdzie 
serwowano pyszną pizzę i gdzie bardzo ciepło 
witani byli Polacy. 

Oprócz wycieczek i wygrzewania się na słoń
cu nasi wychowawcy zorganizowali nam wyjazd 
do wesołego miasteczka i do włoskiej dyskote
ki. Jest co wspominać. W dyskotece chyba wy- . 
tańczyliśmy się za wszystkie czasy, zaś w weso
łym miasteczku wykrzyczeliśmy!! 

I tak minęło dziesięć dni, trzeba było wracać i 
pożegnać się z włoskim klimatem. Czekały nas 
kolejne 24 godziny jazdy. Wiedeń widzieliśmy z 
daleka i w oświetleniu neonów (szkoda). Nie 
odwiedziliśmy także Rzymu - nie szkodzi to 
wszystko mieliśmy zrekompensowane w inny 
sposób. 

W Międzyrzeczu byliśmy ok. godz. 15, kiedy 
wypakowaliśmy się z autokaru przyszła pora na 
pożegnanie i ostatnie pamiątkowe zdjęcie z na
szą panią przewodnik i z panami kierowcami. 

Za rok bardzo byśmy chcieli pojechać do Gra
cji lub do Hiszpanii. Narazie są to tylko plany, a 
może marzenia?- zobaczymy. 

narazie mówię Ariivecierei Italia. 
ANETA 

PS. Serdeczne pozdrowienia dla wszystkich 
m_oich znajomych , którzy byli ze mną na wy
czeczce. 
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POLSKIE STOWARZYSZENIE NA RZECZ 
OSÓB Z UPOŚLEDZENIEM UMYSŁOWYM 

KOŁO W MIĘDZVRZECZU 

Dziękuję Redakcji za rozumienie naszych potrzeb i bezinteresowne zamieszczanie naszych 
ogłoszeń . Zbieramy fundusze na potrzeby naszego Koła i proszę o umieszczenie w Kurierze 
dawców najbardziej szczodrych. Oto oni: 

l. Suszarnia, 
2. Gospodarczy Bank Spółdzielczy, 
3. Gminna Spółdzielnia "Samopomoc Chłopska" , 
4. Jarmużek Anna, właściciel apteki "Nagietek", 
5. Kuik Krystyna i Tadeusz wł. ski. "Tasiemka", ul. 30 Stycznia, 
6. Sarbak Renata i Zygmunt, wł. piekarni, ul. Polna, 
7. Kozdra Cz., Więcław Z., Trudzińska H. ski. odz-przem. 30 Stycznia, 
8. Frydrych Romuald, właściciel hur towni "Rampa", 
9. Rosolak Zbigniew, wł. Przeds. Usług. Handl. ul. Chrobrego. 

Wszystkich darczyńców jest 62. 
Pragnę podziękować kierownictwu Rejonowemu Sądowi w Międzyrzeczu za zasądzenie na 
naszą korzyść 800 zł . 

Z pozdrowieniami 
Przewodniczący Zarządu 

Zygmunt Rybak 

ZARZĄD GMINY 
vv MIĘDZYRZECZU 

ogłasza 

l PUBLICZNY PRZETARG USTNY 
NA SPRZEDAŻ lokali: 

1. lokalu użytkowego nr 2 o pow. 60,70 m2 położony w Kuligowie 2 wraz z odda
niem w użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu w udziale 22/100 dz i ałki nr 
143/ 1 o pow. 3 .300 m2 , 

Lokal położony jest na parterze i składa się z sali głównej, zaplecza , korytarza i WC . 
l opłata za użytkowanie 
wieczyste w udziale 22/ 100 (25%) 
Cena lokalu 
Podatek VAT (22%) 

Razem cena wywoławcza 
Wysokość wadium 2.000,00 zł 

471,90 zł 
14.256,00 zł 

3.136,32 zł 
17.864.22 zł 

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego gminy Międzyrzecz 
m. Kuligowo zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej w Międzyrzeczu Nr XLIII/293/94 z 
dnia 16.05.1994 r. teren działki 143/1 w Kuligawie 2 oznaczony jest symbolem MR i 
przeznaczony jest na cele zabudowy mieszkalnej zagrodowej. 

2. lokalu mieszkalnego nr 2 o pow. 36,26 m2 przy ul. Rynek 6 wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu w udziale 9/100 działki nr 370/ 1 
o pow. 224 m2, zapisanej w księdze wieczystej KW nr 21037 prowadzonej przez 
Sąd Rejonowy w Międzyrzeczu. 
Lokal położony jest na parterze i składa się z jednego pokoju i kuchni. 

l opłata za użytkowanie 
wieczyste w udziale 9/100 (15%) 14,21 zł 
Cena lokalu 4.216,57 zł 

Razem cena wywoławcza 4.230, 78 zł 
Wysokość wadium 1..000,00 zł 

Lokale mieszkalne położone w strefie starego miasta zgodnie z Uchwałą Rady 
Miejskiej Nr V /60/94 z dnia 29 grudnia 1994 r. z późn .zm . oraz z planem zagospo
darowania przestrzennego miasta Międzyrzecz z dnia zatwierdzonym uchwałą Rady 
Miejskiej Nr XLIII/293/96 z dnia 16.05.1996 r. przeznacza się do sprzedaży na cele 
mieszkalne. 

Przetarg odbędzie się w dniu 04 sierpnia 1997 roku o godz. 11 .00 w Urzędzie Miasta i Gminy w Międzyrzeczu 
ul. Rynek 1. Wadium w podanej wysokości należy wpłacić w kasie Urzędu w dniu przetargu w godzinach od 
8.00 do godz.1 0.00. Wpłacone wadium zwraca się niezwłocznie po zakończeniu przetargu. Wadium wpłacone przez 
uczestnika, który wygrai przetarg zalicza się na poczet ceny sprzedaży. Termin uiszczenia ceny sprzedaży 

pomniejszonej o wpłacone wadium upływa w dniu zawarcia umowy nie później jednak jak w ciągu 30 dni od daty 
odbycia przetargu. Niedotrzymanie tego terminu powoduje przepadek wadium a przetarg czyni niebyły. Zarząd 

Gminy zastrzega sobie prawo odwołania przetargu bez podania przyczyn. Informacji na temat przetargu 
udziela Wydział Geodezji, Gospodarki Mieniem i Rolnictwa tel. 41-28-46 wew.47. 
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Fenomen Fśtimy 
Mija właśnie tego roku 80 lat od serii wyda- dawana, obecnie skrytka pod sporą przeszkla

rzeń w małej portugalskiej wiosce Fatima, które ną wiatą z ruchomymi ścianami. Wokół razpo
poruszyły cały ówczesny ,....------------------. ściera się duży, 700x200m 
świat chrześcijański. FA' T I M A plac na którego krańcu po-
Trwała w 1917 roku I-sza _ budowano monumentalną, 
Wojna Światowa, w tymże choć prostą i o skromnym 
roku powstawało w Rosji wystroju Bazylikę. 
pierwsze komunistyczne Do kaplicy i wokół niej 
państwo bałamucące Judzi biegnie ok. 500 chodnik z 
rzekomąsprawiedliwością marmuru, który często 
społeczną, postępem i do- pątnicy pokonują na klęcz-
brobytem, gdy tymcza- kach, czasami w asyście 
sem jakby wyraźnie w osób z rodziny. Niekiedy 
związku z tymi wydarze- idące na klęczkach matki 
niami ukazuje się trojgu tulą do siebie małe dzieci. 
dzieciom, w wyżej wymie- Bywa też, że niosą w rę-
nionej wiosce Matka Bo- kach symbole swoich 
ska. próśb z wosku- np. wosko-

Po raz pierwszy Niebie- wą rękę, płuco, żołądek, 
ska Pani ukazała się Łucji, pierś, która potem ofiaro-
Hiacyncie i Franciszkowi wują w Kaplicy. 
13 maja 1917 roku zapo- Codziennie odmawiany 
wiadając kolejne spotka- jest różaniec, bardziej uro-
ni a co miesiąc. I tak się re- czyście każdego 13-tego 
gulamie stawało, zawsze dnia miesiąca, zawsze w 
13-tego każdego miesiąca, kilku językach. 
dzieci miały widzenia, Dużym wydarzeni em 
poza sierpniem kiedy wła- jest tak zwana Międzyna-
śnie z powodu zaniepoko- rodowa Msza św. groma-
jenia miejscowych władz dząca tysiące wiernych 
były aresztowane (!). Do- niezależnie od pogody. 
szło jednak do kolejnego Chyba najbardziej wzru-
spotkania 19 sierpnia, po szającym momentem jest 
zwolnieniu dzieci. odmawianie stałych mo-
Ukazująca się Matka dlitw Mszy w wielu języ-

Boska przekazywała dzie- kach równocześn i e. Po-
ciom swój niepokój, smu- wstaje wówczas jedyny w 
tek i żal z powodu obraża- swoim rodzaju, całym cia-
nia Boga przez ludzkość łem odczuwany "szelest" 
grzechami, w tym morda- Figurka Matki Boskiej Fatimskiej modlitwy, kiedy to tylko 
mi i innymi zbrodniami w koronie. pojedyncze słowa bywają, 
wojennymi. Zapowiadała Strzałka wskazuje miejsce gdzie są zrozumiałe (Maryja, 
też, że o ile ludzie się nie znajduje się kula, która ugodziła amen). Wszystko przenika 
poprawią, to Bóg ukarze Jana Pawła II. swoisty rytm i melodia 
świat następną wojną, wspólne dla chrześcijań-
która będzie jeszcze okrutniejsza i wybuchnie 
za pontyfikatu Piusa XI-tego. Wyraźnie też w 
czasie Objawień wymieniła Rosję jako kraj szcze
gólnie zagrożony bezbożnictwem i zepsuciem. 
Zapewniła jednak, że Bóg chce Rosję ratować. 

Dokładnie z Objawieniami Fatimskimi moż
na zapoznać się przez łatwo dostępną literaturę 
religijną. Wiąże się też z nimi tak zwany "cud 
słońca", który obserwowało 13.11.1917 r. ponad 
70 tys. ludzi podczas ostatniego spotkania Ma
donny z dziećmi. 

Wiadomo, że dzieci zostały zobowiązane od 
początku przez Matkę Boską do zachowania ta
jemnicy - co zresztą się nie udało. Żyjąca do 
dzisiaj najstarsza z nich, siostra Łucja, podzieli
ła się szybko ze swoimi niepokojami ze spowie
dnikiem, a potem została zachęcona przez Ko
ściół do spisania objawień i przekazów w latach 
1935-34, choć już w 1930 roku uznano je za wia
rygodne i kult ich został dozwolony. 

skiego świata. 
Zwracała moją uwagę prostota i skromność 

tego miejsca mimo rozmachu przestrzennego
dominuje kolor szary (asfalt placu) , biel i pi a-

l 
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skowy (budynki). Jedynie złoto to korona Mat
ki Boskiej. Chyba największym bogactwem tego 
miejsca są pielgrzymi. Przyznaję, że wspomnia
łem nasze Rokitno, bo choć liczba pielgrzymu
jących jest na pewno wielokrotnie mniejsza, to i 
tu i tam udaje się na chwilę zatrzymać czas, za
stanowić się, przemyśleć kawałek życia. Niesa
mowitym wydarzeniem są wieczorne procesje 
ze świecami po różańcu. Nikomu też nie prze
szkadza gra 6 dzwonów z wieży bazyliki, które 
wybijają kwadranse, a co godzinę melodie zna
nej maryjnej pieśni. 

Dla pewnej gr upy ludzi, a do niej i ja należę, 
ważny jest, wiążący się z Objawieniami Fatim
skimi fragment muru berlińskiego umieszczo
ny tuż przy placu jako dowód ziszczania się prze
powiedni. Symbol obalenia komunizmu w Eu
ropie. Również moje i wcześniejsze pokolenie 
wzruszyć może prostota, tak zwana "węgierska" 
droga krzyżowa ufundowana przez uchodźców 
węgierskich z 1956 roku po krwawi stłumionym 
zrywie wyzwoleńczym przeciwko hegemonii 
ZSRR i tamtego zakłamanego systemu. Droga 
krzyżowa jest nietypowa-jest tu XV-ta stacja
Zmartwychwstanie. 

Na zakończenie wspomnę, że Fatimę odwie
dziło dwu papieży. Paweł VI w 50 rocznicę obja
wienia (1967) i Jan Paweł II 13 maja 1982 roku, 
w rok po zamachu na Niego, w podzięce Naj
świętszej Maryj i za cudowne ocalenie. Wówczas 
to figura Matki Boskiej została przez Niego uko
ronowana koroną zawierającą złoto i 2200 dia
mentów z pierścieni i obrączek ofiarowanych 
na ten cel przez kobiety portugalskie. W cen
tralnej części korony, tuż pod krzyżem znajduje 
się ofiarowana przez Jana Pawła II kula wyjęta z 
Jego ciała. 

To "sprawozdanie" dla Kuriera piszę na gorą
co, w czasie jazdy autokarem i proszę wybaczyć 
mi może zbyt duży osobisty ładunek emocjo
nalny czy nawet drobne nieścisłości które mo
gły się zdarzyć. Zapewniam, że o Międzyrzeczu 
i okolicach często tu myślałem. A do zapozna
nia się z Objawieniami Fatimskimi i losami ich 
bohaterów zachęcam, tym bardziej, że j esteśmy 
świadkami realizowania się tej szczęśliwej dla 
nas wersji Przepowiedni. 

Ryszard Krawiec 
P.S. Przed nami 15 sierpnia- u nas obchodzimy 

jako święto Matki Boskiej Zielnej. Po czterech 
dniach 80 rocznica "nietypowego" spotkania Łu
cji, Hiacynty i Franciszka z Matka Boską po zwol
nieniu ich z aresztu. 

A R z \ Zgodnie z życzeniem Matki Boskiej na miej
scu Objawień pobudowano niewielka kapliczkę, 
w której w miarę sprawdzania się przepowie
dni, gromadziły się coraz liczniejsze grupy piel
grzymów, często szukających pomocy i ukoje
nia. Podstawową modlitwą tego miejsca był i 
pozostaje różaniec o co szczególnie prosiła Ma
ryja. 

specjalista laryngolog 

STANISŁAW KLISOWSKI 

Kapliczka o której mowa istnieje do dziś (choć 
w rok po objawieniach była wysadzona), od bu-

Ordynator Oddziału Laryngologicznego Szpitala Wojskowego w Poznaniu 
przyjmuje w Poradni Ogólnej ZOZ Międzyrzecz , ul. Konstytucji 3 Maja 32 

w piątki od godz. 17.00 -18.00 
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750 LAT MIĘDZVRZECZA 
Z okazji jubileuszu 750 lecia nadania miastu Międzyrzecz praw 

miejskich zorganizowanych będzie szereg imprez kulturalnych, 
sportowych i rekreacyjnych. O szczegółach obchodów poinformu
jemy czytelników KURIERA MIĘDITRZECKIRGO w terminie 
późniejszym. Ponawiamy swój apel o włączenie się mieszkańców 
gminy w organizację imprez. Uczy się każdy pomysł. Już dzisiaj 
zapraszamy wszystkich amatorów fotografii do udziału w konkur
sie fotograficznym "MIĘDITRZECZ W FOTOGRAFII". 

REGULAMIN KONKURSU 
FOTOGRAFICZNEGO 

M!ĘDZVRZECZ W FOTOGRAFil 

zorganizowanego z okazji jubileuszu 750 lecia 
nadania 'praw miejskich · 

' 1 

- leczenie osteoporozy 
- bóle stawów 

-choroby reumatyczne 
- bóle kręgosłupa 

oraz leczenie chorób wewnętrznych 

Przyjmuje we wtorki w godz. 16.0(}-17.00 w Poradni Ogólnej 
ZOZ w Międzyrzeczu, ul. Konstytucji 3 Maja 

· teł. dom. 41-29-41 w. 663 

Szlakiem po Wyżynie Podolskiei (l) 

SPOTKANIE Z BUCZACZEM 
W dniach od 20 do 27 czerwca 

1997 roku odbyła się wycieczka-piel
grzymka do Buczacza, miasta na 
Ukrainie. Zbiorka uczestników była 
we Wrocławiu, na dworcu głównym 
PKP. Ja po raz kolejny wraz z mie
szkańcami: Grochowa, Kurska, Tern
plewa, Trzemeszna Lubuskiego, Su
lęcina, Gorzowa, Miedzyrzecza wzią
łem udział w wycieczce, aby odwie
dzić swoje miejsce urodzenia Bu
czacz-Dżwinogród nad rzeką Styrą, 
na pięknej Wyżynie Podolskiej. 

Z Międzyrzecza jechaliśmy samo
chodem do Zielonej Góry, a potem z 
rana pociągiem do Wrocławia . We 
Wrocławiu byliśmy o godzinie 8,12. 

Z Wrocławia wyjechały dwa auto
busy w kierunku Krakowa przez Rze
szów do Przemyśla. 

Organizatorem wycieczki było To
warzystwo Miłośników Lwowa i Kre
sów Pd-Wschodnich" Buczacz" we 
Wrocławiu. 

Pod przewodnictwem niezmordo
wanej prezes Oddziału, mgr Adeli Łu
carz dojeżdżamy do Przemyśla, gdzie 
zatrzymujemy się na nocleg i gorący 
posiłek w Klasztorze Kalwarii Pacław
skiej u gościnnych księży zakonników. 

sta Arkadiusz Majewski z Bolesław
ca wszystko filmuje. 

PO powitaniu wszyscy spieszymy 
do kościoła, aby przekonać się naocz
nie o postępie prac remontowych. 
Dach pokryty blachą cynkową, w 
kościele są nowe ławki, grzejniki cen
tralnego ogrzewania, głów.ny ołtarz 
odremontowany, ściany, sufit poma
lowane, wiszą obrazy stacji męki 

Ks. Ludwik Rutyna przy kościele w Buczaczu wśród pielgrzymów 

Rano, w sobotę, przy pięknej sło- Chrystusowej, są nowe organy, pre-
necznej pogodzie przekraczamy gra- zbiterium, trwa w dalszym ciągu pra
nicę w Medyce-Szegini. Poczem kie- ca w kościele i na zewnątrz, elewa-
rujemy się na Mościska, tam skręca- cje, wszędzie pachnie świeżą farbą. 
my w kierunku Sambora. Dalsza tra- Od strony zachodniej kościoła wi-
sa to: Drohobycz, Stryj, Bolechów, dnieje jeszcze komin kotłowni, a nadal 
Dolina, Kałusz, Stanisławów, Mona- pod kościołem znajduje się piec cen-
sterzyska i Buczacz. tralnego ogrzewania i ogrzewa część 

odlimy się o szczęśliwą podróż: miasta Buczacza. Przed kościołem 
nasz" ... "Pod Twoją obronę", czekają na nas mieszkańcy Buczacza, 

"Kiedy ranne wstają zorze". Krótką chcąc nas przyjąć do swoich domów 
modlitwą wieczorną żegnamy od ch o- na kwatery, na czas wycieczki. 
dzący dzień. /ciąg dalszy nastąpi/ 

Po południu , o godzinie 17,30 wre- Kazimierz Kulas 
szcie docieramy do Bu
czacza- celu naszej piel
grzymki. 

Z ulgą wysiadamy, 
zabieramy bagaże i gło
dni, zmęczeni chcemy 
już tylko jeść i spać! Ale
tu miłe spotkanie ... z BO
letnim księdzem -infu
łatem Ludwikiem Ruty
ną . Przed kościołem 
wita nas troskliwe i go
ścinne uściskiem dłoni 
i miłym gestem ukłonu, 
a my tworzymy przyja
cielski krąg. Kamerzy-
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SPORT I REKREACJA 
Nie ma wątpli

wości co do tego, 
~!Wf'_.'l!--'ą!-<::..._ że dla większości 

· uczniów szkoła 
staje się bardziej 
znośna dopiero po 
wystąpieniu rocz
nych ocen (rzecz 

jasna - pozytywnych). Zaplanowane 
sportowo - rekreacyjne zajęcia oraz 
perspektywa bliskich już wakacji 
sprawiają, że pobyt w szkole jest pra
wie przyjemnością. 

Tak też zapewne spędziły dzień 12 
czerwca dzieci z sześciu klas 1-11, 

· które wzięły udział w rajdzie Głębo
kie - Międiyrzecz. Najwięcej punk
tów i I m. zdobyła kl. IIIb (wych. E. 
Kozińska) Ilm. przypadło Ie (wych. 
K Purolnik) a IIIm. kl. IIb (wych. B. 
Liszkowska) . 

Starsi uczniowie z kl. IV-V1II wy
r uszyli na 10 km. łajzowanie 16 
czerwca o 8.00. Jego zadaniem było 
m. in. - zwiedzanie Izby Pamięci i po
znanie martyrologii więiniów w Obo
zach; poznanie walorów pomników 

'przyrody; zwiedzanie nowej Elek
trowni Wodnej w Kuiniku, której hi
storię budowy wspaniale przedstawił 
p. Ryszard Brodnicki. 

Miejscem docelowym wędrują
cych wytyczoną trasą uczniów był 
"Ogródek jordanowski". Tam na peł
nych wrażeń turystów czekały je
szcze 3 konkurencje. Największe 
emocje budziło strzelanie do tarczy. 

Po podsumowaniu punktów zdoby
tych na trasie i na mecie zwycięstwo 
przypadało kl. IVc (wych. M . Stuc
ka) 11m. zajęła IVb (wych. M. Maty
jaszczyk) a Illm. KL. V1Ia ( wych. L. 
Woiniak). W realizacji zadań wspa
niale pomagała p. ]. Reluga oraz tu
ryści z "Pażdzierzy" i "Łajz". Wiele 
słów uznania i gorące podziękowania 
należą się p. Lidii Woiniak za bardzo 
sumienne i profesjonalne przygoto
wanie kolejnego ogólnoszkolnego 
rajdu. Jego celem wiodącym jest za
chęcenie wszystkich do częstego, sy
stematycznego "wędrowania czy to 
słońce, czy to deszcz". 

"Igrzyska o Puchar Burmistrza" 
nie dość że przypadły tego roku 13 
czerwca to jeszcze w piątek! Być 
może dlatego nasza szkoła zdobyła 
11m. (też zaszczytne), choć przez 3 
lata z rzędu zdobywała miejsce pierw
sze. Trzebajednak obiektywnie przy
znać, że SP-2 była bezkonkurencyj
na. Brawa!!! 

Kolejny sportowy dzień 17 czerw
ca rozpoczął się uroczystym apelem. 
Po wyciągnięciu na maszt olimpijskiej 
flagi, odczytaniu regulaminu i przed
stawieniu sportowych konkurencji 
"Dzień Sportu na Wesoło" uznano za 
otwarty. Po przejściu na stadion wy
typowani przez klasę uczniowie star
towali w 5 konkurencjach. W poszcze
gólnych poziomach klasowych pierw
sze miejsce uzyskały: 

IVa (wych. J. Makarewicz) , Vb 

Rewelacyjne w przejściu na szczu
dłach spisał się Damian Hunczak z 
Vllla (wych. B. Jednorowicz), którzy 
w błyskawicznym tempie pokonał 
wyznaczoną trasę. 

Przygotowaniem sprzętu i atrakcyj
nych zadań zajęli się wszyscy nauczy
ciele kultury fizycznej. Natomiast 
mikrofon na tej sportowej imprezie 
wyjątkowo trafnie powierzano P Ali
nie lgnatowicz. Prowadzona z werwą 
i zaangażowaniem konferansjerka 
działa mobilizująco na zawodników i 
kibiców. 
Było rzeczywiście relaksowo i wesoło! 

Jakby jednak nie oceniać atmosfe
ry i nastroju tych przedwakacyjnych 
dni, to i tak każdy uczeń powtórzy za 
poetką: 

"Nad trele słowika 
I nad śpiew skowronka 
Milszy memu sercu 
ostatni glos dzwonka". 
Pod tymi słowami podpisuje się 

też Dyrekcja naszej szkoły, ser
decznie dziękując wszystkim zaca
łoroczną pracę i życząc bezpiecz
nych wakacji. 

Zespół Redakcyjny SjJ/. 

ZARZĄD GMINYV 
w MIĘDZVRZECZU~ 

ogłasza 

l PUBLICZNY PRZETARG USTNY 

NA SPRZEDAŻ: 
1. nieruchomości zabudowanej położonej w Kalsku 40 "a" ozna
czonej jako działka nr 201 /3 o paw. 463m2, dla której Sąd Rejono
wy Wydział Ksiąg Wieczystych w Międzyrzeczu prowadzi księgę 
wieczystą KW Nr 27115, na której znajduje się budynek klubu- sali 
wiejskiej wraz ze sprzedażą gruntu. 

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 
w tym: 

19.228,86 zł 

Cena gruntu 
Cena budynku 
Podatek VAT 22% 

Wysokość wadium 

2.550,14 zł . 

13.671 ,08 zł 
3.007,64 zł 

2.000.00 zł 

Nad tą konkurencją fachową opie
kęsprawował z LOK-u p. Sikora, za co 
organizatorzy serdecznie dziękują! 

(wych. A Pawlewska) , Vla (wych. H. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzen-
Stawicka), Vlla (wych. L. Woiniak) , nego gminy Międzyrzecz m. Kalsko zatwierdzonym uchwałą Rady 
Vlllc (wych. T. Markows\a) . Miejskiej w Międzyrzeczu Nr XLIII /293/94 z dnia 16.05.1994 r. •----------------------·--111"./ teren działki nr 201/3 Kalsko 40a teren przeznaczony jest na cele: 

zabudowa mieszkalna jednorodzinna, zarodowa, usługi nieuciążli-

Szanowny kliencie ! we ze strefą uciążliwości w granicach własnej działki 

Międzyrzecz, ul. Świerczewskiego 20 

oferuJe pełen wybór akcesoriów pogrzebowych: 
- 1RUMNY -ZNICZE 
-KRZYŻE -WIEŃCE 
- OBUDÓWKI NAGROBNE .. -WIĄZANKI 
-NEKROWGI - KWIA'IY 

Ponadto św1adczy usług1 w zakresie: 
- montaż obudówek nagrobnych 
- bezpłatny transport na terenie województwa 

Zapewniamy najwyższą jakość, 
zachodnie wzory i ceny producenta. 

Zapraszamy -PN-PT 900- 1100 
-SOBOTA 900-1400 

W godzinach wieczornych i nocnych 
telefon 42-22-23 

!" 

2. nieruchomości zabudowanej położonej w Międzyrzeczu przy 
ul. Staszica oznaczonej jako działka nr 51 /7 o paw. 1.747 m2, dla 
której Sąd Rejonowy Wydział Ksiąg Wieczystych w Międzyrzeczu 
prowadzi księgę wieczystą KW Nr 2081 O, na której znajdują się bu
dynki : warsztatu i garażowo-agregatowy. 

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 
w tym: 

Cena gruntu 
Cena budynków 
Podatek VAT 22% 

48.344,61 zł 

11.531 ,40 zł 
30.174,76 zł 
6.638,45 zł 

Wysokość wadium 5.000.00 zł 

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzen
nego miasta Międzyrzecz zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej 
w Międzyrzeczu Nr XLIII /293/94 z dnia 16.05.1994 r. teren działki 
nr 51/7 przy ul. Staszica w Międzyrzeczu oznaczony jest symbolem 
U WZ i przeznaczony jest na usługi nieuciążliwe ze strefą uciążli
wości w granicach własnej działki, teren lokalizacji urządzeń zao
patrzenia w wodę. 
Przetarg odbędzie się w dniu 04 sierpnia 1997 r. o godz. 13.00 w 
Urzędzie Miasta i Gminy w Międzyrzeczu ui.Rynek 1. 
Wadium w podanej wysokości należy wpłacić w kasie Urzędu w 
dniu przetargu w godzinach od 8.00 do godz 10.00. Wpłacone 
wadium zwraca się niezwłocznie po zakończeniu przetargu. Wad ium 
wpłacone przez uczestnika, który wygrał przetarg zalicza s ię na po
czet ceny sprzedaży. 

Term in uiszczen ia ceny sprzedaży pomn iejszonej o wpłacone wa
dium upływa w dn iu zawarcia umowy nie później jednak jak w c iągu 
30 dni od daty odbycia przetargu. Niedotrzymanie tego terminu po
woduje przepadek wadium a przetarg czyn i niebyłym. 
Zarząd Gminy zastrzega sob ie prawo odwołania przetargu bez poda
nia przyczyn . 
Informacji na temat przetargu udziela Wydział Geodezji, Gospodar
ki Mieniem i Rolnictwa tel. 41-28-46 wew.47. 
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PILNE!!! 
Kupię mieszkanie do 45m2 na terenie 

miasta Międzyrzecz. 

Kontakt tel. 41-20-24 od 7.00 do 16.00. 

Od maja br. działa w Międzyrzeczu Gminna~.>-
Organizacja Folskiego Stowarzyszenia / \ 

Użytkowników Wieczystych. 
Zainteresowanych tq sprawq proszę o kontakt: 

p. Jan Olejarz- 41 10 90 
p. Danuta Mordasewicz - 41 24 06 

RZWI Z PCV 

:g :g)~~~~ ALU E owi IP!mj~ lłffłll 
* FACHOWY MONTAŻ ~ · 
* BEZPŁATNYTRANSPOR 

, 
JAD A KOZINSKA 

specjalista re bilitacji medycznej 
lekarz choró we.wnętrznych 

Przyjnntje w 
godz. 17°0 -

w RADNI OGÓLNEJ SP ZOZ 
MIĘDITRZECZ ul. Konstytucji 3 Maja 

BIURO PROJEKTOWO · USŁUGOWE 
inż. Wojciech GÓ~ 

~~ Mieszkalne 

Letniskowe 

Handlowe 

Usłu4lowe 

Produkcjne 

Gospodarcze 

• Przygotowanie inwestycji 
• Projekty budowlane i technologiczne 
• Modernizacja i rozbudowa budynków istn i ejących 

• Nadzór i kierowanie robotami budowlanymi 

OS. GE . STKORSKI:EGO 9 
66-300 MlĘDZYRZECZ 

Tel. (0-95) 41-1963 

Realizacja inwestycji 
Doradztwo techniczne • 
Wyceny, kosztorysy 
Opinie techniczne 

Studio CD 
66-400 Gorzów Wlkp ., ul. Nadbrzeżno 17 p .l 4 

tel. (095) 204 266 w.39, tel.kom. O 90 646 385 

Wykonujemy kilkanaście gazet lokanych, 
doskonałe foldery (Barlinek), książki (Duchy z 
Puszczy Rodem), wszelkie opracowania barwne na / 
papierze - foldery składanki (Lubniewice). ulotki, REKLAMQWKI 
plakaty, mapy, plany miast. 

Aby uniknąć błędów i podnieść jakość reklam, / 
wymagających ogłoszeniodawców "KM" zapra- WIZYTQWKI 
szamy do bezpośredniej współpracy - u sługa jest 
nieodp łatna - wszelkie sprawy finansowe dol. zama
wiania reklam prowadzi wyłączn ie Redakcja "KM". 
Posiadamy bardzo bogaty bank wszelkich rysunków 
i zdjęć (ponad 100 tys .), mamy dostęp do ponad 60 
tys. zdjęć prof. wysokiej jakości (odpłatnie). 

KALENDARZE 
• • • 

reprodukcje , dyplomy w doskonałej IJl'r 'f
, ' ' Wykonujemy plakaty, plany, mapy, 

J J J l jakości w nakładach już od 1 egzemp~arza. li li Format maksymalny 42 cm na 5 metrow. 

PRACOWNIA INFORMATYC 
Remigiusz Pietraszko 

Międzyrzecz, ui.Chopina 9d/5, tel. 42 
r!f KOMPUTERY (sprzedaż, instalacja, serwis)- 21ata pełnej gwarancji + rok 

bezpłatnego serwisu , 
r!i oprogramowanie, akcesoria i peryferia komputerowe 

(m .in . drukarki, skanery, zasilacze UPS , karty fax/modem, ramiona 
przegubowe pod monitory, pokrowce na monitory i drukarki, filtry monitorowe, 
pianki czyszczące, dyskietki), 

r!i nagrywanie na płyty C D-R 
(archiwizacja dokumentów/danych księgovvych itp.) , 

& przepisywanie i edycja tekstów 
(prace magisterskie, dyplomowe, schematy, vvykresy, tabele itp.), 

r!i korepetycje 
(obsługa komputera , systemy operacyjne, oprogramowanie biurowe), 

KURSY WAKACYJNE (tylko 2 tygodnie) 
Ośrodek Szkoleniowy ,,MARGO" 

organizuje kursy komputerowe w zakresie: 
- obsługi komputera IBM - od podstaw 
- obsługi WINDOWS '95 i programów 
- obsługi programów finansowo-księgowych 
- kas fiskalnych - obsługa i problemy prawne (dla właścicieli i 

kasjerów) 

UWAGA Z A P I S Y: w sklepie Studia Komputerowego "S'CAN" 
przy ul. Świerczewskiego 23 (za Ogniskiem Muzycznym), tel. 41 20 24 
w godz. 7.00-16.00 

Dla młodzieży szkolnej - 5% zniżka w opłacie. 
Zajęcia w grupach: w godzinach dopołudniowych 

i popołudniowych do wyboru. 

INNE KURSY: 
- BHP dla pracodawców, kierowników, pracowników administracji, 

robotników wg programów dostosowanych do zleceniodawcy. 
- spawania gazowego i elektrycznego elektrodą otl.~loną (Uprawnie

nia Instytutu Spawalnictwa) 
- pedagogiczny dla instruktorów zajęć praktycznych 
- kierowca wózków podnośnikowych (o napędzie spalinowym i aku-

mulatorowym) 
-języka niemieckiego od podstaw (zajęcia od września), 

ZAPISY: w Sklepie Studia Komputerowego "SCAN" przy 
ul. Świerczewskiego 23 (za Ogniskiem Muzycznym) 

w godz. 7.00-16.00, t~l. 41 ~o 24. 
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P l ŁKA 
Poznaliśmy zwycięzcę I turnieju piłkarskie

go im. Dr. Adama Szantruczka. Została nim I 
drużyna szk. Podstawowej nr. 2, której opieku
nem był Bogdan Łabuza - nauczyciel WF w tej 
szkole. Finałowym przeciwnikiem drużyny z 
dwójki byli chłopcy ze Sz. P Nr. 6. Obydwie 
drużyny w rzeczywistości były najlepszymi eki
pami i dobrze się stało, że los sprawił spotkanie 
się ich w finale . Po drodze do finału "rozprawi
li" się ze wszystkimi. W turnieju wystąpiło 7 
drużyn chłopców z rocznika 1983 i młodszych. 
Pokazali oni, że gra w piłkę nożną sprawia im 
wiele radości i niejest prawdą, że młodych chłop
ców sport nie interesuje. Mylą się ci wszyscy, 
którzy uważają, że nasza młodzież to poten
cjalni chuligani i bywalcy piwiarni. W rozmo
wie z tymi chłopcami podkreślają oni brak za
interesowania ich problemami . Oni takie tur
nieje chcieliby mieć często . Pierwszy turniej im. 
DRAdama Szantruczka jest już historią. Co 
prócz radości młodych piłkarzy przyniósł ten 
turniej . Ogólnie mówiąc z perspektywy sporto
wej nic. Nikogo ze szkoleniowców klubu Orzeł 
Sparta nie było na żadnym meczu . Owszem 
przechodzili przez obiekt, ale nikogo nie inte
resowały zmagania tych chłopców. Patrząc 
okiem organizatora i kibica to było na co pa
trzeć. Wielu chłopców przedstawiało się piłkar
sko bardzo ładnie. Większość z nich nie trenuje 
w klubie, a znając nastawienie tych chłopców, 
czekają oni tylko na namowę przez klubowego 
Trenera. podsumowując cały turniej można 
odnieść wrażenie, że tylko powyższe problemy 
(brak zainteresowania klubu) wyszły na mi
nus. Wszystko pozostałe to dobrze, dobrze i 
jeszcze raz dobrze. 

KURIER MIĘDZYRZECKI 

• 
NO ZNA 
szkoły. Jak już wspomniałem turniej wygrała 
dla szkoły Jak już wspomniałem turniej wy
grała S.P 2, w której barwach wystąpili Piotr 
Górgurewicz, Jacek Rojek, Daniel Barszczak, 
Sebastian Mazurek, Michał Bobrowski, Maciej 
Karpiński, Łukasz Kwiatkowski, Tomasz Pu
tyrski, Paweł Kowerczyk, Michał Szysznia, Łu
kasz Laufer, Adam Kaluta, Zbigniew Piaskow
ski, Damian Hulicki i Wojciech Nowak. Zwycię
scy udekorowani zostali przez córkę dyr. Szan
truczka Annę złotymi medalami . Pokonani 
otrzymali medale srebrne, a półfinaliści brązo
we. Najlepszym piłkarzem uznano p. Górgure
wicza, który otrzymał statuetkę piłkarza . Taką 
samą statuetkę otrzymał D. Barszczak- najlep
szy obrońca i J. Rojek najlepszy bramkarz tur
nieju. Najlepszym piłkarzem meczu finałowego 
był Leszek Wiśniewski (przypadkowa zbieżność 
nazwisk z piszącym) , który w nagrodę otrzy
mał piłkę. Później były nagrody- komplety bad
mitona, tornistry, plecaki, gry planszowe, ukła
danki i wiele innych atrakcyjnych zabawek. 
Czego tam nie było? Były pomarańcz dla finali
stów, napoje, placek z rabarbarem, też dla kibi
ców, zdjęcia i pierwsze wywiady dla prasy (Ga
zeta Lubuska). Najważniejsze ze strony spor
towej to były zapowiedzi rewanżów w przyszłym 
roku. Już obecnie zapewniam, że w następnym 
roku kurier zorganizuje II turniej im Adama 
Szantruczka. Niektórzy sponsorzy też zapew
niają o sponsorowaniu. Mam nadzieję, że tur
niej znajdzie się na stałe w kalendarzu imprez 
sportowych. 

W przyszłorocznym terminarzu będzie to w 
m-cu wrześniu, gdyż maj to turniej szkół o pu
char 750 lecia Międzyrzecza do którego organi-
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REKRUTACJA KANDYDAT, 
DO MEDYCZNEGO STUDIUM ZAWODOW 

W MIĘDZYRZECZU 
Dyrekcja Zespołu Szkół w Międzyrzeczu 

ul. Staszica 22b te l. 41-25-88 
informuje, 

iż przyjmuje kandydatów do pomaturalnego 

Medycznego Studium Zawodowego 
no rok szkolny 1997/98. 

Studium jest koedukacyjne i przygotowuje do zawodu: pie~
gniarka, pielęgniarz. Nauka trwa dwa i pół roku i obejmuje 
przedmioty kliniczne oraz pokrewne, a ponadto język angiel
ski i elementy informatyki. Zajęcia praktyczne odbywają się 
w placówkach służby zdrowia na terenie Międzyrzecza . 

Kandydaci przyjmowani będq bez egzaminów na podstawie 
rozmów kwalifikacyjnych. 
Wymagane dokumenty: 
- podanie o przyjęcie do szko~, 
-świadectwo w oryginale, 
- trzy fotografie, 
-zaświadczenie lekarskie o przydatn_ości do nauki 
w wybranym zawodzie, 

-wyniki badań na nosicielstwo zarazków schorzeń 
jelitowych, 

-podanie o przyjęcie do internatu (kandydaci zamiejscowi). 

Dokumenty należy składać do 15 sierpnia 1997r. 
Rozmowy kwalifikacyjne odbędą się dnia 27 sierpnia 1997r. 

Wydzierżawię pomieszczenie 
o powierzchni %60 m 2 p 

ul. Świerczewskiego u. 
Tel. 41%0%4 

Bardzo ciepło chciałbym podziękować wszyst
kim sponsorom, którzy umożliwili uatrakcyj
nić turniej. W szczególności dziękuję pani pre
zes zarządu firmy ZEMAR, panu dyrektorowi 
Kołodziejczykowi z ZOZ-u, p. Burmistrzowi, 
klubowi Orzeł - Sparta, rodzinie a zwłaszcza 
córce Annie dr. Adama Szantruczka, p. Zyg
muntowi Sarbakowi, p. Andrzejowi Luftmano
wi oraz wszystkim, którzy zakupili drobne upo
minki i prezenty dla młodych sportowców: W 
opinii opiekunów drużyny nie był jeszcze w 
Międzyrzeczu takiego turnieju. Wszystkie dru
żyny otrzymały puchary i dyplomy Dla Sz. P 
Nr. 6 wystawiającej dwie drużyny były to jak 
powiedziała opiekunka drużyn p. Jolanta Lo
renc. Pierwsze sportowe puchary i dyplomy dla 

zacji K.M . zaprasza ~ ~ 
wszystkich, którym leży r----""""":........::---'----'-----------------,:;-;-;"-----------, 
na sercu międzyrzecka pi
łka nożna w wykonaniu 
młodych adeptów piłkar
stwa. Trzeba zdać sobie 
sprawę z jednego o czym 
już nie raz mówiłem - ju
tro międzyrzecR'iej piłki 
tworzy się dzisiaj. 

J. Wiśniewski 
PS. Dziękuję za pomoc 

w organizacji turnieju dyr. 
MOKSIR i panu Władysła
wowi Pasewiczowi . 

• Rozgrywki IV ligi Drużyna Orła - Sparty zakończyła na 11 miejscu. Dobrze 
ale niedosyt pozostał. Między l drużyną z Witnicy, a Orłem - Spartą ,.prze
paść~. Pozytywna rzecz - bramkostrzelność S. Pawłowskiego . 

• Jan Nowak - tenisista stołowy z Międzyrzecza mistrzem ol i Wete
ranów. 

• Bogdan Czyż - lekkoatleta, który w latach 70 - tych pla o ał się w 
czołówce krajoWej," w biegu na 400 m płot. -,Mistrzem Polski swojej 
kategorii wiekowej. 

• Maciej Karpiński wygrał ogólnopolski turniej klasyfikacyjny w tenisie 
ziemnym 14 tatków 

.Yc"..dcc,o~.-c /M:ZdF~u~-ic/u.:a .:t: lu.nu'9"u 

c/J.:r.ru/t.cu;g/t.c?f/ d, L g; /!t?-'Y f/d#'y~o-a 

:Jię w ~'cd/t.iu, /tF':t:c:Jy~ n!~ ca4e' 

9P'cda4&' i w:J:z:y:Jt.I'Uc/l c.:r#tc/Ju~ów 

" Xt.neFa .f{ięd:t:y"..:z:cc.lfi&,?f/ "Ff/dtJwily 

•. lięr./:zyF:z:cc:z:cvu/t. 
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w zakresie: 
• holowanie samochodów na terenie kraju i · Europy 

· • sprowadzanie samochodów z zagranicy wraz 
z dopełnieniem wszelkich formalności celnych 

• f/yjaz.dy z P.T. Klientem celem wyboru 
i zakupu samochodu 

)/C Hieronim Witold Siuta 
os. Centrum 13E/10 
66-300 Międzyrzec~ 

teł. (09 41 17 00; te l. kom. (O!j,~1 J 74 58 44 



PRZEDSIĘBIORSTWO HANDLOWO-USŁUGOWE 

R~MiT 
66-300 MIĘDZVRZECZ, UL.PRZEMYSŁOWA 2 

tel. (095) 41-10-45 , 42-02-75 

PROWADZI SPRZEDAŻ 

M~ERIAŁÓW BUDOWLANYCH 
.1 cement, wapno hydratyzowane, gips szpachlowy, budowlany 

t .1 papę nawierzchniową i izolacyjną , lepik asfaltowy 
.l cegłę pełną, kratówkę, pustaki MAX 

l .! cegłę klinkierową- firmy GUMKOWSKI, BORAL, GZCB Gozdnica 
.1 wełnę mineralną - f irmy ROCKWOOL 
.1 płyty gipsowo - kartonowe - firmy NIDA GIPS 
.1 kleje do płytek, masy fugowe, zaprawy - firmy ATLAS i CERESIT 
.1 systemy dociepleń budynków- firm ATLAS i CERESIT 
.1 płytki ścienne i terakota, gresy f irmy ZCP Opoczno i import Czechy 
.1 dachówka -firmy BTS Dachkeramlk, UNIBET Zielona Góra 
.l okna poddasza - firmy VELUX !!!!!!!!!!!!!!!!! 
.l szyby okienne i ornament ~ BTS 
./ izoplast R i B - środek do zabezpieczeń dachowych V ...,.....,. 

_.."~-A~~ G uMKOWSKI 

BORAL POLSKA ROCKWOOL. 

~adto oferujemy pełny zakres materiałów i dostaw 
.· .• wg indywidualnych zamówień firm budowlanych 

RAVI STUDIO 
1\aiał Włodarczyk 

FILMOWANIE KAMEJl-1 VID~O 
* Śluby 
* Chrzciny 
* Studniówki 
* Komunie św. 
* Inne zlecenia 

* Czołówki komputerowe 
* Efekty specjalne 
* Podkłady muzyczne 
* Montaż filmów 
* Kopiowanie kaset 

WYSOI(A JAI(OŚC ŚWIADCZONYCH USI.UG 
66-300 Mi zecz, Os. Kasztelańskie 17c/4, teł. 0-95-42 10 37 

GOSPODARCZY 
BANK 

SPÓŁDZIELCZY 
w Międzyrzeczu z/s w Trzcielu 

ORGANIZUJE 

KONKURS OSZCZĘDZANIA 

w którym nagrodami będą: 
1 l telewizor kolorowy 
2/ wieżaHi-Fi 
3/ magnetowidy 
4/ sprzęt gospodarstwa domowego 

Reg ulamin konkursu do wglądu we wszystkich placówkach Banku: 
1. Międzyrzecz, ul. Waszkiewicza 24, tel. 412302 
2. Trzciel, ul. A.Czerwonej 38, tel. 431222 w. 188 
3. Biedzew Pl. Wiosny Ludów 9, tel. 436222 w. 31 
4. Zbąszynek ul. Klubowa 5, tel. (0-68) 846554 
5. Zbąszyń ul. Graniczna 15, tel. (0-68) 849196 
6. Pszczew ui.Śwlerszczewskiego 7, tel. 541222 w.5 
7. Trzelei ul. Poznańska 4, tel. 431222 w.213 
8. Brójce Pl. Wiosny Ludów 3, tel. 434222 w. 3 



0 gXfJ~0~~g~~GO 
O AUTOGAZ 

0 AUTOMYJNIA RAF 
66-300 MIĘDZYRZECZ, UL.CHROBREGO 30 

[PROMOCJA l] 
Uwaga III Od teraz zamawiasz gaz w firmie GRAF za darmo l 
Wystarczy zadzwonić p o d num er 0-800 62 7 20 
Ty dzwonisz do nas - my płacimy za rozmowę. Bezpłatna 
inform a cja - bezpłatne połączenie. Tego j eszc ze nie było l 
Poniżej lista lipcowych szczęściarzy. A wygrać można coraz 
ciek ;aws:ze rzeczy ... 

Ewa Hak 
ui.Waszkiewicza 

Sylwia Wasilkiewicz 
Os.Centrum 

Renata Hładka 
Os. Centrum 
Małgorzata Dziedzic 
ui.Wojska Polskiego 
Joanna Szymkiewicz 
ul. Świerczewskiego 

Janina Kanonik 
Obrzyce 
Waldemar Czyż 
ui.Piastowska 
Irena Pawłowska 
ul. Wesoła 

UWAGA CHŁOP~! ... BABY ZRESZTĄ TEŻ ! 

JUŻ 1500 POZ.YCJI OFERUJE: 
- - - - - -- - - - -

:MAJSTER 
l SKLEP ELEKTROTECHNICZNY 

•!• żarówki ,świetlówki 
•!• wtyczki, wyłączniki 

•!• przewody, przedłużacze 

•!• bez pieczniki, części AGO 

•!• lampy, halogeny 

•!• lata rki, b aterie 

•!• mierniki, wkrętaki 

•!• lutownice, w ie rta rki 

•!• odkurzacze, roboty 

~ . •!• różne przyda tne "pierdołki" 

l ' )._~ ~ ~~O 
l ~ ~ .... 

~ 7..A 

TOMASZ BARANOWSKI ZAPRASZA: 
66-300 MIĘDZYRZECZ, OS.CENTRUM 3 

(dawny "ELDOM") 

l -•~& ~ vc, ~ ~ 
l ~ % o~ 

o o~ ~ 

tr 42-15-15 

- -

-nagrobki 

AMI 
66-300 Międzyrzecz 
ul. Rzemieślnicza 2 
tel. (0-95) 41-18-92 

-grobowce rotlzinne 
-parapety, okładziny schodowe 
-kominki 

Do produkcji wykorzystujemy granity, 
marmury krajowe i importowane 

o szerokiej kolorystyce. 

Solidność, terminowość, 
niepowtarzalność wzornictwa. 

Udzielamy wieloletnich gwarancji. 
Transport na terenje województwa bezpłatny. 

Zapraszamy 

MAREK PIECHOCKI 
66-300 Międzyrzecz, ul. Kopernika 15b/3 P.o.Box.16 

tel. 42-11-50 

OFERUJE: 
Opakowania dla handlu, gastronomii i dla domu: 

" REklAMówki 
"woREczki HDPE 
" WORki NA ŚMiEci 
" TAcki, kubki, SZTUĆCE 

TAŚMY do METkOWNic " 
Rolki do kAs " 

pApiER pAkowy " 
ART kiGiENiCZNE " 

66-300 Międzyrzecz 
ul. Konstytucji 3 Maja 

(Baza G.S. - Firma ADBUD) 
tel. 41-20-20 

Hurtownie 
66-400 Gorzów 

ul. Małorolnych 1 
(giełda hurtowa) 

tel. (095) 20-30-21 
wew. 315 
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